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Vladimír Rendl: „Ocitl jsem se úplně na dně“
Úspěšný zručský podnikatel, jenž vytvořil známou 

firmu na výrobu a prodej moderních designových 
svítidel, se musel ve svém životě vypořádat s ně-
kolika velmi náročnými životními překážkami. Je 
zástupcem početné české emigrantské komunity 
směřující v několika vlnách do Švédska, kam se 
dostal v roce 1978 přes Polsko v mladém věku se 
svou první manželkou a malým dítětem. Od mládí 
se totiž neztotožňoval s myšlenkovým světem svého 
otce, zapřisáhlého stoupence komunistických dog-
mat, a zatoužil po svobodném životě. Poté, co se 
zdárně vyrovnal s prvními úskalími a traumaty emi-
grace, prožil třináct let v demokratické zemi, jejíž 
myšlenkově inspirativní prostředí mu otevřelo oči a 
odkrylo nové obzory. Ač svůj obor nikdy nevystu-
doval, sám na sobě v emigraci pracoval a vzdělával 
se, takže hned po návratu v roce 1990 do vlasti měl 
jasnou představu o svém dalším směřování. Založil 
firmu, která na svém pomyslném vrcholu čítala přes 
sto třicet zaměstnanců, provozovala síť deseti pro-
dejen a obratem se zařadila mezi největší ve svém 
oboru v Čechách a na Slovensku. 

Po čtrnáctiletém období prosperity následoval tvr-
dý pád. Firma se dostala do vážných potíží a její ma-
jitel se musel těžce vyrovnávat s obrovskými dluhy. 
V současnosti před ním a jeho obnovenou firmou 
stojí nový cíl – uplatnit se na evropském trhu. Zku-
šenosti s podnikáním a život sám daly Vladimíru 
Rendlovi vyrůst ve vyzrálou osobnost s pevnými 
morálními a občanskými postoji, jež dokáže for-
mulovat jasně a přesvědčivě. Rozhovor se zářijo-
vou osobností se shodou okolností uskutečnil právě 
v době, kdy se Evropa potýká s nebývale silnou imi-
grační vlnou proudící z Afriky a občanskou válkou 
rozvrácených zemí Blízkého a Středního východu. 
Díky Rendlovým životním osudům nečekaně zís-
kal na značné aktuálnosti, neboť přináší zajímavý a 
cenný pohled z druhé strany. Vladimír Rendl v něm 
hovoří nejen o úskalích podnikání, ale také o trau-
matech z emigrace, o odchodech a návratech a no-
vých začátcích. Rozhovor je i obohacen o názor na 
současnou uprchlickou krizi očima emigranta, který 
cestu za novým domovem zakusil na vlastní kůži.

< rozhovor na straně 3 >Vladimír Rendl ve svém pražském studiu. Foto Josef Förster

První sbor dobrovolných hasičů v Čechách byl založen Karlem Krohnerem 22. května 1864 v obci 
Velvary. A jak to bylo ve Zruči? Myšlenka založení hasičského sboru byla poprvé pronesena na radnici 
10. května 1885 při schůzi, která byla svolána učitelem Františkem Forstem. 
Přítomen byl i notář Josef Navařil z Dolních Kralovic, který pomohl s vypracováním stanov schválených 

v létě téhož roku. Prvním předsedou sboru byl zvolen Josef Soudný, starosta obce Zruč n. S., místopřed-
sedou byl řídící učitel obecné školy ve Zruči Josef Babický, velitelem Čeněk Zimmermann, mlynář ve 
Zruči, podvelitelem Josef Zimermann, mlynář na Budách. Sbor byl rozdělen na čtyři odbory, a to na 
„lezce“, „bourače“, „čerpače vody“ a „stráže bezpečnosti“, které měly v případě požáru plnit specifické 
úkoly. Na začátku sbor používal pouze čtyřkolovou stříkačku z roku 1826. Na základě sbírek provedených 
mezi obyvateli Zruče a okolí a za finančního přispění velkostatkáře Johanna Schebka, velkostatkáře ze 
Soutic a záložny ve Zruči byla zakoupena potřebná výzbroj: helmice, lezecké i lehké pásy, pracovní oble-

ky, šroubení k hadicím. Zručský sbor měl původně 55 členů, ale 18 členů vystoupilo, takže koncem téhož 
roku zůstalo ve sboru jen 37 členů. Výcvik členů sboru, vedeným Františkem Forstem, začal okamžitě po 
vzniku. První zkouškou pro zručský sbor byly povodně v září roku 1885.
V současné době má náš sbor dobrovolných hasičů (SDH) 48 členů, z toho 13 žen, které navázaly na 

tradici žen ve sboru z roku 1894. Starostou SDH je pan  Karel Baxa. Dobrovolní hasiči se podílejí na od-
straňování následků povodní a jiných živelních událostí, spolupůsobí též při prevenci požárů. Organizace  
SDH je registrována ve Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska. < pokračování na straně 2 >

Učitelé napsali zručským dětem
Jak zpříjemnit žákům nástup do školy? Například milým pozdravem z posledních dnů prázdnin. Jak moc 

děti pohledy potěšily, se dočtete na straně 2.

130. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů ve Zruči nad Sázavou

V sobotu 19. září po poledni připlulo do Zruče více než padesát lodí, jejichž 
posádky zde zakotvily s jediným účelem – podívat se do nově otevřeného muzea 
vodáctví. V tento den totiž ve Zruči slavnostně skončila III. etapa rekonstruk-
ce „Zručský zámek ožívá“. Během jednoho roku město z dotace Regionálního 
operačního programu Střední Čechy a z částky 45 milionů korun vybudovalo tři 
nové expozice. Opravilo a zprovoznilo středověkou Kolowratskou věž, bývalý 
špýchar přeměnilo na expozici „Příběh řeky Sázavy“ a rozpadající se objekt ve 
Zručském dvoře na vodácké muzeum. Bývalý hospodářský dvůr, v jehož areálu 
se muzeum vodáctví nachází, byl dále proměněn na hlavní parkoviště pro turisty 
přijíždějící do zámku a průvodcovský okruh zámku byl rozšířen o čtyři nové 
místnosti. Starosta města ve Zručském dvoře přivítal významné hosty, mezi ni-
miž byl i olympijský vítěz Lukáš Pollert (na snímku s Mílou Pražákem, duchov-
ním otcem projektu vodáckého muzea).  Do nových výstavních prostor zavítalo 
mnoho zvědavých návštěvníků. Velká část z nich se pak odebrala do parku, kde 
začínal vodácký folkový festival. Tím byl završen krásný podzimní den a poma-
lu končí i letošní turistická sezona na zručském zámku.

Foto Jaroslav Bouma

Vodácké muzeum  
otevřel i Lukáš Pollert
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V rámci SDH  je také jednotka požární ochrany (JPO), která je ze 
zákona zřizována obcí (zákon 133/1985 Sb., o požární ochraně). Tuto 
výjezdní jednotku tvoří odborně připravení hasiči, požární technika 
a věcné prostředky požární ochrany. Na členy jsou kladeny nároky 
z hlediska jejich zařazení a činnosti (velitel, strojník, řidič, hasič 
apod.). Jednotka je zařazená do plošného pokrytí v krizovém plánu 
obce s rozšířenou působností,  kde jsou přesně stanoveny doby dojez-
du na místo zásahu od nahlášení mimořádné události a specifika je-
jich činnosti. Základním posláním těchto „dobráků“  je chránit životy 
a zdraví obyvatel a majetek před požáry a poskytovat účinnou pomoc 
při mimořádných událostech, které ohrožují život a zdraví obyvatel, 
majetek nebo životní prostředí a vyžadují provedení záchranných, 
resp. likvidačních prací. Za rok 2015, k uzávěrce tohoto čísla novin, 
měla jednotka již 18 výjezdů k těmto událostem! Její nejmladší čle-
nové – Vojtěch Lépeš a Lukáš Hoskovec byli  letos poprvé pokřtěni 
ohněm při ostrém výjezdu k požáru. Dalo by se říci, že žádná jiná 
organizace nebo spolek ve městě nemusí být financován z rozpočtu 
města, ale jednotka požární ochrany ano. Je celkem politováníhodné, 
že se při návratu z akcí nemají ani kde umýt. Stále dokola se opakují 
předvolební sliby na přestavbu garáží. Ty dosud postrádají základní 
hygienické vybavení a čekají na vhodnou dotaci k rekonstrukci. Za 
tuto zásahovou jednotku ze zákona zodpovídá starosta obce. 
Mezi členy SDH se během posledních  let vytvořila soutěžní druž-

stva mužů a žen. A jelikož i v letošním roce  obě družstva zažívají 
„zlatou éru“, rozhodli se členové SDH u příležitosti 130 výročí zalo-
žení sboru uspořádat netradiční soutěž v požárním útoku. Tato soutěž 
se konala v sobotu 29. srpna 2015 ve sportovním areálu za školou. 
Do registrace bylo zapsáno 12 družstev z celého okrsku (Nesměři-
ce, Želivec, Čejtice, Holšice, Pertoltice, Řendějov, Chabeřice, Snět). 
Útok byl prováděn na dvě hadice „B“ a z důvodu velikého sucha, 
nebyla káď po dobu útoku doplňována. Družstvo žen mohl doplnit 
pouze 1 muž  na  postu strojníka nebo na „béčkách“. Start požárního 
útoku byl v oblouku atletického oválu a prováděl se ze dvou zákla-
den. Čas se měřil na troje stopky a jako výsledný čas se zapisoval 
ten prostřední. Nejlepší čas ze dvou útoků se počítal do celkového 
pořadí družstev. 
Výsledky – muži:
1. místo SDH Zruč nad Sázavou muži „A“ (čas 24,28 s)
Strojník: Jaroslav Svoboda, spoj savic: Josef Konvalinka, koš: Jan 

Sixta, spoj „B“: Lukáš Hoskovec, rozdělovač: Luboš Drbal, pravý 
proud: Jan Čech, levý proud: Petr Klatovský
2. místo SDH Čejtice (čas 26,35 s)
3. místo SDH Holšice (čas 26,79 s)
Výsledky – ženy:
1. místo SDH Zruč nad Sázavou (čas 29,87 s)
Strojník: Eva Melicharová, spoj savic: Jitka Trojanová, koš: Svatava 

Stejskalová. Spoj „B“: Ludmila Vlková, rozdělovač: Lucie Klatov-
ská, pravý proud: Kateřina Hejlová, levý proud: Kateřina Barešová
2. místo SDH Nesměřice  (čas 32,72 s).

Andrea Pacalová, SDH Zruč nad Sázavou
Informace k historii SDH čerpány z publikací Františka Smítky 

100 let Požárního sboru ve Zruči nad Sázavou (1885–1985) a Jiřiny 
Janatové Hasiči ve Zruči nad Sázavou (1885–1998).

130. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů  
ve Zruči nad Sázavou

< pokračování ze strany 1 >

Hradozámecká noc
Každým rokem ke konci prázdnin se na řadě hradů a zámků v České repub-

lice koná akce pod tajemným názvem Hradozámecká noc. Dokonalá příleži-
tost právě pro zručský zámek, vybudovaný na základech mohutného středo-
věkého hradu, ukázat se v jiném světle. I když ono tu nešlo tolik o světlo, jako 
spíš o tmu. Ale nepředbíhejme…

V sobotu 29. srpna přilákal připravený program do zámeckého parku více 
než stovku dětí. Horký den v pět hodin odpoledne už přeci jen trochu ztrá-
cel na síle, a tak si děti mohly zasoutěžit při plnění úkolů, které pro ně byly 
připravené na celkem pěti stanovištích. Prověřily si svou zručnost při střelbě 
z luku, při skocích v pytlích, vyluštily hádanku, skládaly městský znak a 
skákaly panáka.
To nejlepší ale na děti čekalo uvnitř zámku. Netradiční prohlídka s překva-

pením téměř v každé místnosti celého prohlídkového okruhu. A překvapení 
o to větší, že se v úplně jiných rolích předvedly některé průvodkyně, které 
můžeme během celé sezóny potkávat při provázení turistů po chloubě našeho 
města. V Zelené jídelně návštěvníci zastavili své kroky při poslechu kytaro-
vého dua Markéty Sochůrkové a Kristýny Viktorové. A že měli co poslouchat 
– obě děvčata se totiž mají čím pochlubit. Markéta a Kristýna společně nevy-
stupovaly poprvé, dokonce vyhrály první místo v roce 2006 v mezinárodní 
soutěži Handlovskeej gitára nebo například v roce 2008 mezinárodní soutěž 
Hradecké Guiterrando. Zrcadlový sál si zase zavzpomínal na svůj původní 
účel – byl určený pro kulturní vystoupení a bály pořádané rodinou barona 
Schebka. Další z průvodkyň – Aneta Sahulová – několikanásobná vítězka 
Ledečského tanečního poháru, účastnice mistrovství ČR v mažoretkovém 
sportu, si pro návštěvníky připravila taneční vystoupení a bylo pro změnu na 
co koukat. Své divadelní vlohy odhalila zase Aneta Vaňková, která bloudila 
zámkem převlečená za bílou paní a ve zhasnutém antickém foyer osvětlená 
jen malou lampičkou vypadala velmi uvěřitelně. Děti byly nadšené. Když jim 
ještě provázející průvodkyně nabídla v Malé pracovně z trezoru sladkou od-
měnu a mohly se z koruny zámecké věže podívat na nově nasvícený altánek 
s jezírkem, vypadalo to, že už není na co víc se těšit. 
Jenže v deset hodin zhasla v celém zámeckém areálu všechna světla. Zámek 

se ponořil do tmy, rozezněla se dramatická hudba a začalo představení ohnivé 
show, které dokonale završilo zručskou Hradozámeckou noc. Nadšený po-
tlesk spousty přihlížejících nedovolil protagonistům odejít z nádvoří zámku a 
museli dychtivým divákům přidat ještě pár plamenných kousků. 
Zámecké prohlídky pak pokračovaly až do půlnoci a vzhledem k tomu, že 

zájemců o netradiční prohlídku bylo opravdu hodně, prohlídky následovaly 
i po patnácti minutách a zámkem za tento jediný večer prošly neuvěřitelné 
tři stovky turistů. A aby byl výčet jmen úplný, je třeba zmínit i ta děvčata, 
která se všem návštěvníkům pečlivě věnovala při prohlídce: Žaneta Stýblová, 
Zuzana Štecherová, Lucie Nulíčková, Karolína Jelínková a Eliška Vavřinová. 
Akce se po všech stránkách vydařila, a tak si její hlavní organizátorka Lucie 
Urbanová nasadila opravdu vysokou laťku do příštího roku. Přejme jí i nám, 
ať se ji podaří příští rok překročit. Jistě se zase budeme mít na co těšit.

Martina Fialová, vedoucí OKŠS 

V červnu loňského roku se Eliška, Matěj 
a Vojta Scholzovi zúčastnili v roli diváků 
finále mezinárodní soutěže Pohár vědy – 
KVARK 2014. Pokusy a prezentace nejlep-
ších týmů udělaly zejména na kluky – toho 
času čtvrťáky – takový dojem, že se roz-
hodli v dalším ročníku soutěžit. V novém 
školním roce se tedy do soutěže, tentokrát 
s podtitulem NEURON 2015, přihlásili se 
svými spolužáky a učitelem fyziky jako tým 
Zručští Elíci.
Hned první, lednové kolo Poháru vědy 

důkladně prověřilo nejen schopnosti týmu, 
ale také jeho „soudržnost“. Složení týmu se 
během ledna obměnilo a nakonec se ustálilo 
ve složení Eliška Scholzová, Julie Fajma-
nová, Matěj a Vojta Scholze, pod vedením 
Lenky Scholzové. Původně školní tým se 
tak stal spíše týmem rodinným.
Ve čtyřech kolech základní části soutěže 

řešili Zručští Elíci úkoly z různých oblastí 
fyziky s přesahy do jiných oborů. Zkouma-
li například konstrukci mostů, co je to tlak 
nebo z čeho se skládá lidské tělo. Součástí 
zadání každého kola byla vždy i tvořivá část. Děti si navrhly 
a vyrobily znak svého týmu, týmová trička, různými způ-
soby ztvárňovaly neuron nebo vyrobily model jednoho ze 
zatopených protektorátních mostů.
Fotky a zápisky z tvoření, zkoumání a měření každý mě-

síc hodnotili odborní garanti soutěže. „Čekání na body za 
poslední kolo bylo nejnapínavější,“ shodli se Vojta, Matěj, 
Eliška i Julie. Ještě napínavější část Poháru vědy na ně ale 
teprve čekala. Zručští Elíci postoupili do mezinárodního fi-
nále. Zbýval jeden měsíc na přípravu stánkové prezentace a 
pódiového vystoupení.
Měsíc uběhl jako voda a 24 finálových týmů z celkových 

378 se sjelo v České republice. Během pátečního večera se 
na pódiu všechny týmy představily ve svém rodném jazyce 
a předvedly svá vystoupení, vždy na téma nějakého fyzi-
kálního pokusu. Zručští Elíci předvedli svůj finálový pokus 
„vzduchová raketa”, v jehož závěru se čtyři vlastnoručně 
vyrobené papírové rakety rozletěly mezi diváky. V sobotu 
týmy prezentovaly na stáncích svou práci ze základní čás-
ti soutěže. „Nejvíc se asi líbil náš Fanďahokej z kartonu, 
dřevěných tyček, magnetů a fanďuláků. Hráli ho tu děti i 
dospěláci,“ pochvaloval si Matěj.
Členové dvou nezávislých porot – odborné a poroty slože-

né z vedoucích všech finálových týmů – bedlivě sledovali 
pódiová vystoupení, na stáncích si prohlíželi nebo zkoušeli 
vystavená díla a kladli soutěžícím dotazy. Za obě „disciplí-
ny“ udělovali body. Výkony všech týmů nenechaly nikoho 
na pochybách, že konkurence je velmi vysoká. Při vyhlašo-
vání celkových výsledků napětí v týmu sílilo až do chvíle, 
kdy moderátor vyhlásil Zručské Elíky jako vítěze v kategorii 
první stupeň základních škol.
Kromě diplomu, malého poháru (velký, putovní Pohár 

vědy získal za absolutní vítězství v tomto ročníku tým ŽY-
DLE z kvarty Církevního gymnázia Plzeň), věcných cen a 
dortu si Zručští Elíci – a jistě nejen oni – odnesli spoustu 
cenných zkušeností a v průběhu soutěže se i dobře bavili. 
Pokus se vzduchovými raketami zručský tým „zrecykoval” 
ještě na školní akademii a příměstském táboře. V následují-
cím ročníku Poháru vědy budou Vojta s Matějem soutěžit už 
v kategorii pro druhý stupeň ZŠ a nižší ročníky víceletých 
gymnázií, Eliška s Julií tedy hledají nové parťáky. Přidá se 
někdo?

Miroslav Scholze

I. ZŠ – Sedím u stolu a přede mnou ve štůsku leží dvaadvacet po-
hledů. Před sebou nelehký úkol: napsat žákům, které neznám, v rámci 
školního programu milý pozdrav z prázdnin. Ale – umím vůbec ještě 
psát pohledy? Ve svých letech jsem přeci jen proti žákům „stará ško-
la“, kde umění napsat na pohled správně adresu byla norma. Vždyť 
tehdy jsme i ze dvoudenního výletu nadšeně posílali rodičům pohle-
dy s pozdravem napsaným někde na koleni, hezky křivo, sem tam i 
s hrubkou. Nicméně – doba je taková, že stačí cvaknout tlačítkem 
fotoaparátu v telefonu a zaslat SMS zprávu s krátkým textem.
Odvážnému štěstí přeje. Adresy mám napsané během tři čtvrtě hodi-

ny, přitom se snažím si většinu jmen zapamatovat. Výsledek? Dokážu 
zpaměti vyjmenovat polovinu jmen žáků z mé budoucí 6. A, ale vů-
bec nemám potuchy, co na pohled napsat. Hezký pozdrav z prázdnin 
zasílá…? To nebude to pravé ořechové. Pozdrav by měl jít přeci od 
srdce. I když žáky ještě neznám, nechci být neosobní. Navíc se na 
děti moc těším – jací budou? Budeme spolu dobře vycházet? A jak 
šikovní budou na výtvarnou výchovu, během které se budeme potká-
vat? Nakonec s vervou popadám propisku a pouštím se do psaní. Pár 
milých vět, kterými chci vyjádřit, že se na žáky 6. A těším. Že prázd-
niny sice končí, ale 31. srpnem dobrodružství nekončí. Zkrátka aby 
se děti do školy těšily stejně jako já na ně. Navíc – žáky i mě samot-
nou čekají nové věci. Na děti čeká záludná fyzika, dobrodružný ze-
měpis, dramatický dějepis, přesuny mezi učebnami, větší nároky na 
přípravu do školy, já si poprvé „střihnu“ roli třídní učitelky, kdy mým 
hlavním úkolem je co nejlépe pečovat o svých dvaadvacet svěřenců. 

Je 1. září. Vstupuju ještě před začátkem první hodiny do třídy 6. A, 
kde se již v lavicích krčí několik žáků. Pozdravíme se. Děti zkoumají, 
jak vypadá učitelka, se kterou se po další čtyři roky budou vídat, já 
se marně snažím k obličejům přiřadit jména. Je tamta holčička Eliš-
ka nebo Andrejka? A který z kluků je Tomáš? Vtom ke mně jeden 
z kluků přibíhá a s nadšením hlásí, jak se mu pohled líbil a hned si 
ho vystavil v pokojíčku. Dále se dozvídám, že někdo znal znění textu 
z mého pohledu dříve, než pohled viděl. Jak je to možné? Hodná 
babička přečetla text z pohledu do telefonu. A ze mě padá obrovský 
kámen úlevy. Pohledy, jakkoliv se jejich napsání zdálo komplikova-
né a náročné, splnily svůj účel. Pokud nezmenšily obavu z nástupu 
do školy, potom alespoň potěšily. Vždyť kolik pohledů za rok dnes 
děti dostanou? Kdo ví? Třeba se jednou mezi žáky a učiteli rozvine 
korespondence. 
Na závěr svého prvního krátkého školního dne si dávám předsevze-

tí – letos u příležitosti svátků a narozenin pošlu pár pohledů i svým 
příbuzným a přátelům.

Co o obdržených pohledech řekly děti ze 6. A?
Lukáš Jelínek
„Z pohledu jsem měl radost, hned jsem si ho doma vystavil.“
Petr Zubec
„Mně vzkaz na pohledu přečetla moje babička do telefonu, protože 

jsem nebyl doma.“
Nela Jelínková
„Přála bych si, aby mi učitelé psali pohledy častěji. Kdybych měla 

adresu učitele, chtěla bych mu na jeho pohled odepsat.“
Natálie Jakubcová
„Pohled mě potěšil, těšila jsem se více na 2. stupeň.“

Blanka Olišarová, učitelka ZŠ

Návrat do minulosti aneb Jak jsem psala pohledy

Úspěch v Poháru vědy
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„Ocitl jsem se úplně na dně“

VLADIMÍR RENDL
< pokračování ze strany 1 >

OSOBNOST MĚSÍCE
V Osobnostech měsíce vám představujeme vybrané zručské osobnosti, které pro svoji výjimečnost, danou talentem, schopnostmi, 

úctyhodnými výkony nebo třeba zajímavým koníčkem, vybočují z jednotvárnosti všedních dnů a přitahují naši pozornost. Jejich pověst 
občas přesahuje i hranice našeho města, regionu, kraje, a někdy si dokonce získala celorepublikový věhlas.

Rozhodovat se pro dvojí emigraci, zvlášť, když má člověk ženu 
a sotva dvouleté dítě není zrovna lehké. Nelitoval jste toho? Na-
kolik takové rozhodnutí ovlivnilo Váš život?
Můj život to ovlivnilo zásadně. Ta životní etapa se vlastně skládala 

ze tří kroků. Nejprve jsem v devatenácti letech emigroval do Polska, 
následně, jak to šlo, jsem pokračoval do Švédska a třetí krok byl ten, 
že jsem se po revoluci vrátil. A všechny tyto kroky byly moudrým a 
správným rozhodnutím. Když se na to dívám zpětně, tak toho nelituji. 
I přestěhování do Polska, což se tehdy mohlo jevit jako nepochopi-
telné, bylo správným krokem. Polsko bylo tehdy svobodnější zemí 
než my, navíc jsem tam šel do rodiny, takže jsem tam velice dobře 
zapadl. V Polsku jsem byl spokojený, akorát, že člověk chtěl jít dál a 
dosáhnout něčeho víc.
Jak probíhalo počáteční období tzv. kulturního šoku ve švéd-

ském Malmö, kde jste musel začínat od nuly a začleňovat se do 
zcela odlišného prostředí?
Ve Švédsku už to bylo náročné. Kdo emigraci nezažil, tak tomu ne-

bude nikdy pořádně rozumět. Nedá se do toho vžít, pro všechny je to 
šok. Něco jiného je to, co jsme zažívali my, kteří jsme utekli a věděli 
jsme, že se už nemusíme nikdy vrátit domů, a něco jiného je, když se 
dnes mládež vydává po světě. Je to také náročné, je to také kulturní 
šok, ale má to úplně jiný náboj, je to prostě svoboda. Všichni emi-
granti, s nimiž jsem se bavil, měli například stejné sny o tom, že se 
vrátili do Česka a nemohli ven. To se zdálo komukoliv, koho jsem se 
v emigraci zeptal, a to jsou momenty, které tu situaci dobře popisují. 
Člověk ztratí půdu pod nohama a já jsem ji ztratil poměrně rychle, 
hned co jsem tam přišel, a pak jsem ji pozvolna získával. Ze začátku 
mi připadalo, že jiní lidé to zvládali lépe a já jsem se do toho docela 
propadal. Ty první dva tři roky jsem na tom byl špatně psychicky. Pak 
jsem ale pozoroval, že zatímco já jsem se z toho už dostal, tak ti druzí, 
pokud to s nimi na začátku nějak nezamávalo, se v tom plácali neu-
stále. Na druhou stranu jsme nebyli jako ti dnešní emigranti ze Sýrie, 
uprchlíci před válkou. Nebyli jsme takoví chudáci, takže to je zásadní 
rozdíl. Musím říci, že my jsme měli velice komfortní podmínky, jiní 
emigranti měli ale zase jiné zážitky. Třeba ti, kteří utíkali přes Ra-
kousko a byli v Traiskirchenu (uprchlický tábor 20 km jižně od Vídně, 
který byl zřízen v r. 1956 v budově bývalých císařských kasáren Jo-
sefa II. a funguje dodnes, pozn. red.). Tam bylo na denním pořádku, 
že lidé skákali z oken. To těžko pochopíte, když to nezažijete. Je to 
hrozný tlak na psychiku. Emigrantům není co závidět...
Můžete popsat čistě praktické stránky emigrace? Kde jste zpo-

čátku bydleli, jak jste si sháněl práci a jak jste překonával jazy-
kovou bariéru?
My jsme to měli na začátku komfortní. Ve Švédsku to nebylo tak 

jako jinde, nedali vás ani do tábora, ani vás „nehodili do vody a nene-
chali plavat.“ Když jsem tam na jaře roku 1978 přišel, mělo Švédsko 
už za sebou zkušenost s různými emigrantskými vlnami. Švédové 
pomáhali za války, velká vlna Čechů tam směřovala v roce 1948, 
ta největší pak byla samozřejmě v šedesátém osmém. Oni tu situaci 
měli pod kontrolou a jejich pomoc byla po materiální i informační 
stránce dokonalá, na můj vkus příliš dokonalá, protože by se mi líbilo 
víc, kdyby mi někde v Americe řekli: „Starej se!“ Možná, že bych 
to lépe zvládal, než když jsem musel jen sedět a čekat sedm měsíců 
na povolení k pobytu. Seděl jsem s manželkou a dítětem na hotelu, 
kde máte všechno zaplacené. Celou dobu jsem chodil do školy na 
švédštinu a potom, co jsme dostali povolení k pobytu, jsme chodili 
půl roku na placené kurzy švédštiny a švédských reálií. Pokud jde o 
práci, zařadili mě na pracovní úřad. Moje první práce byla v dílně, 
kde jsem čistil nějaké kotle. Dlouho jsem tam nevydržel a pak jsem 
hodně uklízel. Později jsem začal podnikat, nejprve jsem si pronajal 
a později i koupil pizzerii a pekl jsem pizzu. 
Jakým způsobem jste řešil otázku emigrace se svými rodiči?
Pamatuji si, jak jsem již v patnácti letech kul plány, že uteču na 

Západ. Tehdy jsem si to představoval tak, že vytvořím iluzi, že jsem 
umřel, aby to pro rodiče nebyl takový šok. Zdálo se mi, že to úmrtí 
bude pro otce menší zlo než vědomí, že jsem na Západě, což pro něj 
byla říše zla. On byl celoživotně věrný své myšlence komunismu. 
Tohle téma mě traumatizovalo, takže já jsem se v emigraci velmi 
zajímal o téma komunismu a osudy komunistů. Když jsem utekl 
z Polska, rodiče nevěděli, že už jsem na Západě. Dozvěděli se to tím 
způsobem, že mi přišel v dopise z Polska vložený telegram od mé se-
stry, že mě maminka jede hledat do Polska, protože rodiče nevědí, co 
se mnou je. Poláci mi to poslali do Švédska a já jsem zavolal sestře, 
že už dávno žiju ve Švédsku. Ona to řekla otci a ten mě vyzval, ať se 
vrátím domů. Následně se udal soudruhům a ti ho za moji emigraci 
potrestali. Odstavili ho z okresního výboru, kde byl tajemníkem pro 
průmysl.
Po získání švédského občanství jste v roce 1985, po sedmi letech 

v emigraci, poprvé navštívil rodiče a Čechy. Co cítí emigrant při 
prvním návratu do vlasti?
Tehdy to byl zajímavý zážitek, protože obzvlášť když člověk nepo-

čítá s tím, že se z emigrace vrátí, jsou jeho myšlenky a vzpomínky 
odsunuty do pozadí a má je někde v podvědomí. A když jsem se pak 
vracel a cítil to, co jsem léta nezažíval, tak to na mě zapůsobilo jako 
halucinace z drogy, že vám to jakoby vylézá z podvědomí. Podobné 
pocity jsem měl, když jsem sjížděl z Cínovce a smrdělo tam uhlí, což 
jsem mnoho let nezažil. Nebo když jsem ucítil závan z české hospo-
dy, tu směs guláše, cigaret a záchodů. Nebo třeba vůni olší u Sázavy. 
Ostatní emigranti to prožívali podobně. 
V dokumentu Emigrace v nás (zpracovala ho dcera Veronika), 

uvedeného před lety na ČT 24, emigranti ve Švédsku hovoří o po-

citu nechtěnosti, o závisti a kulturním šoku naruby po návratu 
do Čech, který nebyl vždy příjemný. Jak jste prožíval definitivní 
návrat do vlasti?
Definitivní návrat do Čech jsem myslím zvládl lépe než většina emi-

grantů. Je to tak, že když sem člověk přijede, tak se mu všichni zdají 
svým způsobem hloupí. Lidé ničemu nerozuměli, nic nechápali. Bylo 
to logické, protože když máte nedostatek informací, když do vás buší 
propagandu a lži, tak nemůžete věcem rozumět. A naopak ve Švéd-
sku jsou lidé od dětství vychováváni k demokracii. Tam se učí, že si 
máte informace filtrovat, učit se rozlišovat co může být pravda a co 
lež, co může být v něčím zájmu a podobně. Emigranti sklouzávali 
k tomu, že začínali poučovat, a to byla jejich chyba, protože národ 
začal být k emigrantům s podporou některých politiků velice rychle 
nepřátelský. Emigranti si to trochu zavinili sami svým poučováním, 
jak je na Západě všechno lepší, a nechovali se tolerantně. Lidi na to 
žárlili: „Vy to máte všechno jednodušší, na stříbrném podnose, vám 
se to podniká, když jste přišli ze Západu…“ Já jsem se ovládal, ale 
většina kamarádů se tu neuchytila, nedokázali podnikat, nedokázali 
se ani vrátit. Tam nikdy nebyli doma a tady už nebyli doma. Já jsem 
ve Švédsku nebyl spokojený, se svou první manželkou jsem se rozvá-
děl a měl jsem silnou motivaci se sem vrátit a začít tu podnikat. Dával 
jsem si pozor na to, abych lidi nepoučoval. S lidmi kolem mě jsem si 
zavedl dobré vztahy. Brali to, že mám zkušenosti, které oni nemají, a 
že je respektuji a učím se některé věci od nich. 

Jak vznikal 
nápad podnikat 
se svítidly a jak 
vypadaly začát-
ky Vaší činnosti 
v podnikatel-
ském prostředí 
u nás po r. 1989?
Nějaké podniká-

ní v tomto směru 
jsem provozoval 
už ve Švédsku. 
Snažil jsem se 
vyrábět a pro-
dávat designový 
nábytek, svítidla 
a doplňky a dě-
lal jsem to růz-
ně. Výrobu jsem 
jednak zadával 
a spolupracoval 
jsem s jednou 
švédskou firmou, 
část jsem dělal 
„na koleně“. Vy-

ráběl jsem prototypy a například v polském Štětíně jsem s jedním vý-
robním družstvem vyrobil sérii designových židlí. Po revoluci jsem si 
říkal, že tady budu mít velmi snadnou situaci v tom, že budu moci vy-
užívat volné kapacity firem, kterým končí neperspektivní sortiment, 
a že bude hlad po zakázkách. Ono to úplně takhle nebylo. Výrobu 
jsme chtěli zadávat menším výrobním družstvům tak, že si vyvineme 
výrobek, připravíme výkresovou dokumentaci a někdo to pro nás vy-
robí „na klíč“. Komplikovalo se to. Často jsme přijeli do firmy, stálo 
tam zaparkované auto s německou značkou a oni říkali: „No, víte, 
my teď budeme dělat s Němcema.“ Vůbec se s námi nechtěli bavit, 
viděli velké kšefty západních marek.  Postupně se to zlepšilo, začali 
jsme být etablovaná firma a v té době jsme měli i reklamu v televizi. 
Po obchodní stránce se dalo velmi dobře v Česku pronikat. Mělo to 
svá zvláštní specifika, protože se tu rozpadal státní systém a vznikal 
ten soukromý. Začátkem 90. let nebyl odbyt problém, problém byl 
mít zboží, a když jsme ho chtěli vyrábět, nebylo to lehké. Postupně 
jsme přecházeli k tomu, že jsme zadávali komponenty k výrobě a 
zaměstnávali lidi, kteří je pro nás montovali. Když jsme pak v roce 
1993 otevřeli první prodejnu s designovými svítidly, šlo o to získat 
sortiment a pár let po revoluci to bylo těžké, takže jsme začali dová-
žet z Itálie a pak z Asie.
Před založením firmy v Čechách jste již měl nějaké zkušenosti 

s podnikáním ve Švédsku. Kde jste ale přišel ke znalostem z obo-
ru designu, elektrotechniky a vůbec všeho, abyste si mohl říci, že 
svému oboru budete rozumět? 
V podnikání musíte rozpoznat, kde jsou vaše výhody a kde jste 

špatný. Moje výhoda je v tom, že mám obchodní vlohy, a pokud jde 
o design, od dětství jsem měl pro něj cit, vždycky mě design bavil a 
zajímal a začal jsem rozvíjet i estetické cítění. Jeden z mých plánů 
v emigraci bylo (a zastavilo se to revolucí) odejít do Ameriky, design 
tam vystudovat a živit se jako designer. To jsou dvě věci, na nichž 
mohu stavět. My si dokážeme lépe než konkurenti nakomponovat 
sortiment, aby designově vypadal dobře, a v tom je naše nesporná vý-
hoda. Člověk musí umět rozpoznat své přednosti, sázet na ně a snažit 
se nebýt handicapovaný v tom, v čem dobrý není. 
Neměl jste a nemáte problém s workoholismem?
Workoholismus je u mě těžké definovat. S manželkou se o tom často 

dohaduju, jestli jsem nebo nejsem workoholik. Já si myslím, že ne. 
Pracuju si ve svém rytmu tak, jak mě to baví, i když jsem do práce 
pohroužený svým způsobem ve dne v noci. V noci se vzbudím a honí 
se mi práce hlavou. Je to jiný druh práce než osm hodin denně a mám 
trošku problém se z toho vytrhnout. Pomáhá mi ale manželka, která 
nejen že se mnou pracuje, ale také mě z práce systematicky vytrhává.

Zažil jste vrcholy a pády. Jak jste nesl chvíle, které následovaly 
bezprostředně po krachu Vaší firmy?
To byla pro mě těžká krize. Zažíval jsem obrovské tlaky, protože 

jsme měli značné dluhy. Štěstí bylo, že většina dluhů byla vůči ban-
kám. Nedlužil jsem na mzdách, nedlužil jsem státu. V té době mi byla 
oporou manželka. Byl jsem zvyklý jít jenom nahoru a být úspěšný a 
obchodní neúspěchy jsem neuměl moc zvládat. Byla to prostě katast-
rofa, v závěru podnikání jsem se sesypal, ocitl jsem se úplně na dně a 
musel jsem využít psychiatra. Nějaký čas jsem byl doma a manželka 
se starala v závěru o firmu a pak i o mě. Díky podpoře manželky a 
antidepresivům jsem se z toho dostal a začal znovu. Když se vám pak 
začne dařit, tak se vyhrabete i z psychického zranění. Co vás nezabi-
je, to vás posílí…
Začínal jste znovu, od nuly po více než deseti letech v jiné tržní 

situaci. Jak se lišila? Co bylo pro druhý úspěšný start zásadní?
V tom druhém podnikání jsme se rozeběhli díky tomu, že jsem měl 

zkušenosti a věděl jsem, co by to chtělo. Bylo poměrně velmi snad-
né přesvědčit některé západoevropské firmy, aby mi daly důvěru a 
abych je mohl zastupovat na českém a slovenském trhu. Díky tomu 
jsem začal rychle vydělávat, aniž bych měl jakýkoliv kapitál. Na ten-
hle druh podnikání jsem nepotřeboval žádné sklady. Hranice se po 
vstupu do Schengenu otevřely. Když jsme dřív dováželi zboží třeba 
z Itálie, bylo to složité, čekalo se na celnici, zatímco teď řeknete ko-
mukoliv v Evropě mezinárodní DIČ, oni si zkontrolují jeho platnost, 
pošlou vám zboží z jednoho konce Evropy na druhý a nikde není 
žádný celník, nic.
Čeho chcete ještě v podnikání dosáhnout? Co je nyní Vaším cí-

lem?
Nám se v minulosti nepodařilo s firmou expandovat na evropské 

trhy, což bylo celkem nutné, a teď je to vlastně alfa a omega podni-
kání. Já jsem exkluzivně zastupoval firmy na našem trhu (prodávaly 
jenom přes nás), ale dnes se obchodníci naučili, že jim nikdo ne-
může bránit v obchodování přes hranice. Takže se nepohybujeme na 
chráněném trhu, již nemá smysl o to usilovat. Je to tak dobře. Dnes 
buď můžete být malá česká lokální firma, anebo se musíte dokázat 
rozkročit po Evropě. A to je to, o co se já snažím a kde jsme teprve 
na začátku. My sice vydáváme katalog v šesti jazycích, distribuujeme 
ho ve velkém nákladu a jsme plně zastoupení v Čechách, na Sloven-
sku, v Polsku a ve Skandinávii, ale to je teprve začátek. My musíme 
vybudovat firmu tak, abychom byli konkurenceschopní, což ještě 
na globálně evropském trhu nejsme. Musíme mít dostatečně velký 
sortiment, dostatečně velkou finanční sílu, abychom mohli výrobky 
nabízet po celé Evropě, a musíme se tam dokázat uchytit. K tomu je 
nutné mít finanční sílu a logistiku, ale také musíme svoji pozici na 
trzích vybudovat. A to je všechno před námi, to je můj cíl.
Dovolte aktuální téma závěrem. Když jsme spolu rozhovor 

připravovali a probírali téma emigrace, zmínil jste se o dnešní 
uprchlické krizi. Mohl byste formulovat svůj názor na tento pro-
blém?

Rád. Je pravda, že 
arabský svět a arabské 
náboženství jsou úplně 
jiné a v poslední době 
to sklouzává k určitým 
extrémům. Jsem pře-
svědčen, že ti vyhraně-
ní s námi nemusí nikdy 
dobře fungovat. Nese to 
s sebou nebezpečí, ale na 
druhou stranu je fakt, že 
bychom měli mít na pa-
měti, že si lidé musí po-
máhat. A nevyhneme se 
tomu. Nejen že je to naše 
občanská povinnost, ale 
není jiná cesta, než tyto 
problémy řešit humánně. 
Zdi nepomohou. Asi se 
dá zařídit, aby se na hra-
nicích Schengenu celá 

Evropa nějakým efektivním způsobem podílela na tom, aby filtrovala 
válečné a ekonomické uprchlíky. Těm druhým nemusíme pomáhat, 
ty můžeme poslat zpátky, když se nám to hodí. Těm válečným máme 
morální povinnost nějakým způsobem pomoci. Tomu se nevyhneme, 
a když se tomu budeme vyhýbat, vrátí se nám to. Nejen z humánních, 
ale i z čistě pragmatických důvodů nemůžeme stavět žiletkové ploty. 
To je prostě špatně. Základní podmínkou civilizace je tolerance.

Vladimír Rendl
podnikatel v oboru výroby a prodeje designových svítidel

Narozen 1955 v Kutné Hoře, otec čtyř dětí, z toho dvou z prvního 
manželství. Vystudoval střední odbornou školu v Praze. V roce 1975 
se s první ženou odstěhoval do Polska, odkud v roce 1978 emigroval 
do švédského Malmö. Po roce 1989 se natrvalo vrátil do ČR, kde za-
ložil firmu Rendl, svítidla, s r. o zabývající se výrobou a prodejem de-
signových svítidel. Firma se stala největším prodejcem svítidel v ČR 
a na Slovensku. V r. 2004 se ocitla v konkurzu a byla prodána věři-
teli. V roce 2008 založil novou firmu s názvem Rendl Lighting, a. s. 
Ve volném čase se věnuje turistice v rodném Posázaví.

Josef Förster 
Fota: Josef Förster a fotoarchiv Vladimíra Rendla
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Nový školní rok v MŠ Na Pohoří
MŠ Na Pohoří – V novém školním roce přivítalo devět učitelek 118 

dětí. Z toho přišlo 43 do naší školky poprvé. Všem chceme popřát 
klidný a pohodový školní rok 2015–2016.

V průběhu prázdnin došlo k vylepšení školní zahrady novými prvky. 
Pro děti je připraven zahradní domek, nová klouzačka a malá horole-
zecká stěna. Hned od počátku školního roku je vše hojně využíváno.
Budeme také rádi, když navštívíte naše internetové stránky 

www.ms-napohori.cz. Děkujeme.
Jolana Keharová, učitelka MŠ, foto Jaroslav Bouma

Září v MŠ Malostranská 
MŠ Malostranská – Po teplých a prosluněných prázdninách se ško-

lička opět zaplnila dětmi. Nově přijaté děti, kterých je letos celkem 
14, se nejdříve seznámily s prostorami budovy a se zaměstnanci ško-
ly. Pak se s ostatními kamarády věnovaly hrám. „Povídám, povídám 
pohádku“ je název pro nový školní vzdělávací program. Pohádek 
budeme využívat k přípravě dětí na realitu života. Zaměříme se na 
zvyšování pohybového potenciálu dětí, povedeme je ke zdravému ži-
votnímu stylu a intenzivně budeme rozvíjet komunikační dovednosti. 
Co si přát do nového školního roku? Ať se dětem ve školce celý rok 
s pohádkou líbí a jsou spokojené nejen ony, ale i jejich rodiče!

Daňková Jaroslava, učitelka MŠ

Technický kroužek 
startuje 

I. ZŠ – Nový školní rok přinesl spoustu no-
vinek. Začíná Škola s hvězdičkou, společný 
program školy, města Zruč nad Sázavou a 
rodičů, který by měl naši základní školu od-
lišit od ostatních státních škol vyšší kvalitou 
vzdělávání a rozsahem poskytovaných pora-
denských služeb pro žáky i rodiče. Centrum 
volného času se otevřelo mnoha dětem, které 
chtějí svůj volný čas věnovat sportu, rozvíjet 
se v angličtině či němčině, zahrát si divadlo, 
umět poskytnout první pomoc nebo vytvořit 
pěknou fotku v našem DIGI kroužku. Svůj 
první jazykový certifikát se pokusí získat 
žáci, kteří se zúčastní přípravných kurzů 
z dílny univerzity v Cambridge, čímž se jim 
pootevře brána do světa neomezených mož-
ností, vždyť znalost cizího jazyka je v sou-
časnosti jeden z nejdůležitějších předpokladů 
pro budoucí uplatnění na trhu práce. 
Naší snahou je však motivovat děti i v ma-

nuálních činnostech, podpořit ty, které mají 
šikovné ruce, a pomoci jim tak v budoucnosti 
s rozhodnutím, kam směřovat. Proto se naše 

škola a firmy Wikov, 
BOKI Industries, 
Asmo Czech, TRW 
a Variel rozhodly 
v rámci volnočaso-
vých aktivit podpo-
řit žáky v technic-
kých dovednostech 
p r o s t ř e d n i c t v í m 
technického krouž-
ku, který zahájil 
svoji činnost v září. 
Kroužek zábavnou 
formou rozvíjí tech-
nickou zručnost, 
nápaditost, logické 
myšlení a prostorovou představivost. Na 
programu kroužku je  práce se stavebnice-
mi, tvorba vlastních výrobků v dílně školy 
i exkurze ve firmách, které se do projektu 
zapojily. Startujeme s firmou Wikov, která 
s nápadem založení technického kroužku 
přišla a poskytla odborníky z praxe, kteří se 
dětem každý týden věnují. Štafetu pak po-
stupně převezmou ostatní firmy zapojené do 
realizace. Projekt je otevřen i dalším firmám, 
které mají zájem se k nám přidat a naše děti 

podpořit v rozvoji technických dovedností. 
Budeme velmi rádi, pokud nám dáte vědět.   
Věříme, že se nám společně podaří naplnit 

hlavní cíle projektu, vytvořit prostřednic-
tvím této volnočasové aktivity spolupráci 
soukromého sektoru, města a školy a hlavně 
motivovat žáky ke studiu technických oborů. 
Trh práce jednoznačně ukazuje zvyšující se 
tendenci poptávky po šikovných, technicky 
vybavených zaměstnancích!

Ivana Stará, ředitelka ZŠ

Zdena Hüttlová 
ZUŠ – Je absolventka šestiletého studia taneční konzervatoře Dun-

can Centre Praha. Studium zakončila absolutoriem a získáním diplo-
mu (DiS.). Na začátku září nastoupila jako vyučující tanečního oboru 
v naši ZUŠ. Zatím vyučuje paralelně s Lucií Charouzovou, která ji 
přivedla do Zruče jako svoji nástupkyni. Položila jsem nové kolegyni 
za všechny zvědavé Zručáky tři otázky a ona ochotně poskytla násle-
dující odpovědi:

Nedávno jsi absolvovala studium na konzervatoři a máš za se-
bou řadu zajímavých tanečních projektů. Můžeš nám něco ze své 
předcházející  etapy „sbírání zkušeností“ přiblížit?  
 Během šestiletého studia jsem měla tu čest přejímat zkušenosti od 

tanečních mistrů  a inspirovat se jimi.  Například:  Eva Blažíčková 
(pedagogika), Joe Alegado (Limon technika), Terry Weikel (release 
technigue – rozvolněná technika těla a feldenkraisova metoda). Nej-
zásadnější byl pro mě projekt M4m – M for mobility ve spolupráci 
s italskou taneční skupinou Dejadonne vedenou Lenkou Flory a Si-
monem Sandronim. Choreografie se tvořila v Itálii, kde se konala i 
její premiéra. Byla to velká výzva, protože jsem byla ještě studentkou 
a tančila jsem s profesionály. Rozdíl byl především v jejich technice 
a pohybové paměti. Znalost jejich vlastního těla, byla pro mě ohro-
mující. Tančily s takovou lehkostí a elegancí. Musela jsem pořádně 
zamakat po všech stránkách. Nejtěžší pro mě byla stránka výrazová. 
Často jsem se dívala při tanci do země a na nesmělost není místo, jde 
především o prezentaci. V Itálii jsem překonala stud, který mi bránil 
v dalším progresu. Po návratu z Itálie do Čech jsme tu samou choreo-
grafii tančili v divadle Ponec. Zaznamenala jsem ve svém tanečním 
projevu obrovskou změnu. Nic už nebylo jako dřív.  Do dalšího pro-
jektu jsem byla přizvaná hned po skončení studia. Jednalo se o trio 
s názvem Akvarel. Anita Banhegyi (Maďarka), Roman Zotov (Rus) 
a já jsme uvedli tři představení ve studiu Alt@ v Praze. Po třetím 
představení jsem se rozhodla ze spolupráce odstoupit. Někdy se sta-
ne, že si tanečníci zkrátka nesednou. Každý jsme měli malinko jiné 
vize a já se v tom všem ztrácela. Došla jsem k zjištění, že mám v sobě 
chaos, který jsem nedokázala vytančit. Než abych upadla do deprese 
a frustrace, přistoupila jsem na fakt, že někdy je potřeba poodstoupit, 
aby člověk získal lepší perspektivu. Napadá mě připodobnění k na-
pínajícímu se luku. Když už není kam dál napínat, prostě luk pustíte. 
A tak jsem se ocitla u vás ve Zruči.
Zruč je  poměrně „z ruky“, přesto ses rozhodla nedojíždět, ale 

přesídlit sem. Čím si tě Zruč získala?
Především si mě získala tím, že mi  velmi připomíná město Loket 

nad Ohří, ze kterého pocházím. Cítím se tu jako bych byla doma, jen 
s tím rozdílem, že místo hradu je tu zámek. Po získání místa v ZUŠ 
jsem si řekla, že právě tahle změna může vést k utišení chaosu ve 
mně. Proto se již zabydluji.
Výuka v ZUŠ jistě bude vyžadovat spoustu času a sil. Ale mladý 

umělec se potřebuje věnovat i vlastním projektům – budeš chtít 
realizovat ve Zruči i další „mimoškolní“ (taneční) aktivity? Po-
kračuješ nějakým způsobem ve vlastní tvorbě?

 Moc ráda bych se chtěla do budoucna více věnovat tanci jako tera-
pii. Baví mě odhalovat v lidech skrytou svobodu, kterou uvolněním 
svého emočního centra v tanci objevují. Je fascinující na nich sledo-
vat tu změnu a současně ji sdílet. 
 Také jsem začala studovat v Českých Budějovicích arteterapii, 

kterou hodlám zakomponovat do tanečního procesu. Především při 
učení malých dětí. Byla jsem svědkem, jak se dítě během hodiny tan-
ce uzavřelo a přestalo s pedagogem komunikovat. Při učení vzniká 
velký boj o jeho pozornost a dětí bývá tolik, že je obtížné naplnit 

potřeby všech. Proto hledám cesty, jak se k nim přiro-
zeně přiblížit.
Co se týče kariéry tanečnice, mám nějaké návrhy na 

projekty, ale nerada bych to zakřikla...

Dagmar Václavská 
Je od začátku září naše nová učitelka hry na klavír a 

korepetitorka. Vyučuje současně také v ZUŠ ve Slati-
ňanech a do Zruče dojíždí ze vzdáleného Žumberka. 
Hru na klavír vystudovala na konzervatoři v Teplicích 
a pedagogické vzdělání získala na AMU v Praze. Také 
na Dagmar čekaly tři otázky, na které poskytla jednu 
vyčerpávající odpověď:
Máte spoustu zkušeností s výukou klavírní hry na 

ZUŠ – dokáží vás ještě vůbec něčím v příznivém či 
neblahém smyslu malí klavíristé překvapit?

Zruč je  dost „z ruky“, přesto jste se rozhodla sem z poměrně 
velké dálky dojíždět. Jak se vám ve Zruči líbí a zdali vás láká  
město a jeho okolí blíže prozkoumat?

Výuka v ZUŠ a dojíždění vám jistě zabere hodně času. Daří se 
vám vyčlenit si v každodenním shonu prostor na vlastní klavírní 
hru a případně na další zájmové aktivity?
Má práce mě opravdu baví a není to povinná fráze, mám ráda hud-

bu, mám ráda děti a já mám v práci obojí... Když dostanu ke klavíru 
šikovné dítě, vždycky mě překvapí, jak MOC je šikovné, co všechno 
dokáže, je to impuls a velká inspirace. Nechci tuto práci ztratit, ra-
ději budu dojíždět, poznám nové lidi a kraj. Těším se, že si projdu 
Zruč, zámek, v zimě třeba i na běžkách prozkoumám okolí... Čas je 
zvláštní veličina, myslím, že záleží na výběru, jestli stihnete nebo 
nestihnete své zájmy a záliby. Momentálně prožívám velkou změnu, 
přestěhovala jsem se do domečku se zahrádkou a mám šanci změnit 
své nejbližší okolí – vytvořit si zahrádku podle svých představ – (což 
v paneláku nelze). Mám teď v okolí lesy. Vycházky a relaxace v pří-
rodě jsou úžasné. Když snídám, dívám se na srnky, úplná romantika... 
Ta přestává v momentě, kdy srnky překročí hranici mého pozemku a 
ožírají mi keříky... samozřejmě v noci, takže mimo jiné, ve volném 
čase budujeme plot...

Děkuji oběma svým sympatickým kolegyním za ochotu k roz-
hovoru a za spolupráci před objektivem fotoaparátu a těším se 
s nimi na další prima školní rok ve zručské ZUŠ.

Lenka Říhová, učitelka ZUŠ
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Zručí zněla trampská hudba 
Letošní festival country, folku, bluegrassu a trampské hudby neboli Zručská Vrátka se uskutečnil v sobo-

tu 25. července 2015. A oslavil kulaté výročí, proběhl totiž už desátý ročník. V tomto roce se festival vrátil 
do míst, kde se odehrávaly první ročníky, a to do okolí zámku – do krásně zrekonstruovaného Zručského 
dvora.

Počasí skvěle vyšlo a na pódiu se vystřídala řada místních hudebníků i legend country music. Opět 
vystoupil místní interpret R. One Czech, příležitost představit se návštěvníkům dostali začínající Cepáci 
z Kamené Lhoty. Opět veliký ohlas sklidila skupina Rusty Strings z Červených Peček se skvělou zpě-
vačkou Julií Sedláčkovou. Dále vystoupily skupiny Dřevěná tráva, BG Cwrkot, Scarabeus a Taxmeni 
s frontmanem Vráťou Vyskočilem. 
A to není vše. Návštěvníky čekalo ještě pár drobných překvapení v podobě vystoupení Martina Štully, 

který předvedl svoji zručnost při ovládání pistolí a bičů. O skvělý zvuk se postaral již tradičně Pepa Krčil 
z Kutné Hory. Doufáme, že si všichni návštěvníci desátý ročník krásně užili.

Vladimír Vyšohlíd

Tři cesty k lidské postavě 
Možná jste si všimli nenápadné výzvy pravidelně zveřejňované ve Zručských novinách, že se hledají 

živé modely pro figurální kresbu ve Spolkovém domě. Zobrazení lidské postavy od nepaměti bylo a je pro 
každého výtvarníka prubířským kamenem, nezpochybnitelným základem malířské nebo sochařské tvorby 
a často i jejím cílem a pomyslným vrcholem. Postavy žen i mužů fascinovaly významné umělce natolik, 
že jejich plátna dodnes patří v dějinách světového malířství k těm nejslavnějším a nejvíce obdivovaným. 
Z nejcennějších klenotů světového malířství připomeňme tajemné, krásné, zadumané, vyzývavé figury a 
portréty od Leonarda da Vinciho (Mona Lisa a jeho anatomické studie). Francisca de Goyi (Nahá Maja), 
Vermeera van Delfta (Čtenářka), Edgara Degase (Tanečnice), Amadea Modiglianiho (Červený akt), Pietra 
Perugiona (Svatý Šebestián), Michelangela da Caravaggia (Bacchus). Ne každý umělec tuto dovednost 
ovládne natolik, aby se vypořádal se všemi úskalími tohoto druhu tvorby, mezi něž patří plasticita, dušev-
ní rozpoložení a výraz tváře, anatomie lidského těla nebo přesné tělesné kontury. 

Když jsem se o aktivitě zručských výtvarníků dozvěděl, vybavily se mi dávné černobílé fotografie za-
chycující éru české bohémy z počátku minulého století. V přítmí zatuchlého ateliéru plného malířského 
haraburdí, vznášejícího se kouře z dýmky se nad plátnem hrbí starý vousatý mistr. Oblečen v prapodiv-
ném obleku, někdy i v kulichu zpodobuje krásnou polonahou dívku v ledabylé póze na starobylém kanapi, 
možná jednu ze svých milenek. Ne, žádnou podobnou senzaci ve Spolkovém domě rozhodně nečekejte, 
i když odhalené pózy jsou tu vítány a pro studium lidského těla jsou vlastně nezbytné. Pozvaný model 
musí zaujímat nejméně jednu hodinu s krátkou přestávkou stále tutéž polohu, za což dostane patřičný 
finanční obnos. Pro trojici zručských výtvarníků Lenku Říhovou, Jana Kopřivu, dvou pedagogů výtvarné 
výchovy na ZUŠ, a Gabrielu Pustkovou (nepravidelně se účastní i další, jako například Dita Boumová, 
Iva Klapková) je téma lidské postavy inspirací k zcela odlišným výsledkům. 
Pro Gabrielu Pustkovou, iniciátorku a duši těchto setkávání, figurální kresba či spíše malba není vždy 

primárním cílem, bývá i předlohou, motivem, jejž přenáší do ručně tkaných gobelínů. Z postavy si často 
vybírá její torzo, a to ve své nápadné mocnosti mnohdy přecházející v jen naznačené kontury. Jako jediná 
postavy maluje i ze zadního pohledu. Její zobrazení až barokně objemných tvarů zaujmou přesným vy-
stižením polohy svalů. 
Janu Kopřivovi jsou lidské modely předlohou k malbě sytými akrylátovými barvami, jež nanáší bez pod-

kresu přímo na dřevěnou desku. Výsledkem je obraz vzdáleně připomínající svou nápadnou barevností 
fauvistická plátna z počátku 20. století (ovšem s modelací a stínováním). Na první pohled upoutá výra-
zová, expresivní stránka obrazu umocněná zvláštní barevnou transformací objektu. Na jeho malířském 
rukopisu je patrná škola barevné kompozice jeho učitele výtvarné výchovy na ZUŠ a bývalého zručského 
pedagoga Jiřího Černého. 
Lenka Říhová jako by byla jakýmsi Kopřivovým protipólem. Inkoustovou tužkou detailně črtá čisté linie 

jemných čar. Zobrazované objekty se proměňují ve figurky, svérázné postavy s duší a vlastnostmi. Dává 
tak nahlédnout do vnitřního světa lidských charakterů, její ilustrace by mohly doprovodit nějakou povíd-
kovou knihu zachycující osobitý život svérázných postav a postaviček. Takto se prezentují dva členové 
výtvarného seskupení Neprůbojní, sdružující od r. 1992 přes dvě desítky pedagogů a přátel výtvarného 
umění z celé republiky. 
Zručští výtvarníci dosud uspořádali dvě výstavy figurální kresby (v roce 2013 a pak letos v dubnu ve 

školní galerii Na mostě v prostorách ZUŠ). Obrazem se k té druhé výstavě vracíme na Facebooku Zruč-
ských novin, kde naleznete i biografické profily zúčastněných výtvarníků.

Josef Förster

Jedenáctiletou tradici už má Festival leteckých amatérských 
filmů. Letošní akce se konala ve dnech 21. až 22. srpna ve Zbra-
slavicích, okres Kutná Hora. Karel Tvrdík se svým štábem sáhl 
při pátečním promítání ve Zruči nad Sázavou k filmům, které se 
promítaly na soutěžích v minulých letech. Právě na nich je vidět, 
jakým způsobem stoupá kvalita snímků, které se divákům pre-
zentují. Účast na letošní soutěži byla sice o něco slabší než v mi-
nulých ročnících, ale nemělo to rozhodně vliv na kvalitu promít-
nutých snímků. Mnohé z nich by obstály i na jiných soutěžích, na 
nichž mají účast autoři, kteří netočí jen letecké filmy. Nelze opo-
menout, že tematický okruh filmů je vymezen do námětů z létání 
sportovními letadly, ale také práce s modely, což je divácky velice 
atraktivní. Jiné filmy čerpají svoje náměty ze srazů a akcí pilotů. 
Další nám připomínají zajímavé reportáže a dokumenty z pa-
raglidingu nebo z ukázek ultralehkého létání. Někomu se může 
zdát, že patnáct filmů je jen málo. Musíme si ale připomenout, že 
je to o něco méně než loni, na druhé straně ale bylo zcela zřejmé, 
že kvalita šla strmě nahoru.  
Autoři se už tradičně dělí na dvě skupiny, na piloty, kteří natáčejí, 

a na filmaře, kteří létají. Jistým překvapením bylo, že kromě zcela 
neznámých, nových autorů se do Zbraslavic autorsky přihlásili i ti, 
kteří už mají něco za sebou. Takoví, kteří natáčeli filmy na docela 
jiné náměty, aby se nakonec dostali k tématům leteckého sportu. Prá-
vě prolínání a tím i vzájemné ovlivňování přínosu zkušených autorů 
s těmi méně známými patřilo k tomu nejcennějšímu, čím soutěž ve 
Zbraslavicích žila. Málo platné, zvládnout při natáčení a zpracování 
takové složky, jakými jsou scénář, dramaturgie, režie, kamera, střih 
a zvuk, není jen tak jednoduché. Na filmy s leteckou tematikou se 
kladou stejné požadavky jako na soutěžích jiných, kde je šíře témat 
daleko rozměrnější. Samozřejmě se projevilo, že mnohé chyby a ne-

dostatky se opakují. Menší pečlivost zpracování obrazu ve střihové 
skladbě stejně tak jako opakované problémy se zvukovým zpraco-
váním se objevily i v letošní soutěži. Ale v jiných tvůrčích složkách, 
zejména v režii a kameře, které patří k těm nejvýznamnějším, jsme 
mohli zaznamenat docela výrazný pokrok. Jistým problémem se uka-
zuje stále to, že se vždycky nedodržuje zásada přiměřené délky zábě-
rů. Létání je atraktivní, mimořádně adrenalinová záležitost a dovoluje 
prodloužení záběrů v pohybu. To, co se ale děje na zemi, podléhá ne-
jen normám a zvyklostem, ale přímo tradičním principům natáčení a 
zpracování filmů. Stejné omyly se projevily i ve zvuku. Když některý 
autor točí se zvukem přímo v kameře a zachytí nějaké hovory, které 
se později ukáží být jako nesrozumitelné, protože se projevují jako 
útržky, je lépe nahradit tuto složku připraveným komentářem nebo 
takovými dialogy, jakým divák dobře porozumí. Velkým kladem pro 
prezentaci filmů je, že sportovní piloti mají daleko lepší možnosti se-
známit diváka s letem v detailech a také s uplatněním ptačí perspekti-
vy a pohledem na obzor i na krajinu, nad níž létají. Něco podobného 
v dopravním letadle není možné, i když se o to mnozí cestující s ka-
merou pokoušejí.    
V první řadě je nutné mezi autory pochválit Tomáše Junga ze Zbra-

slavic, který vedle svého autorství byl také jedním z hlavních pořa-
datelů. Jeho filmy jsou dnes už téměř bezchybné, což se týká nejen 
záběrů, ale i jejich zvukové složky. Právě na něm se dá dobře sledo-
vat, jak se postupně v minulých ročnících jako autor vyvíjel. Umí si 
poradit s dramaturgií, nechybí mu smysl pro určení obsahu a délky 
komentáře, promlouvá vždy k divákům srozumitelným jazykem. Vel-
kým přínosem byl také vstup autorů, kteří už mají něco za sebou, 
Bohuslava Kučery z Kutné Hory a Petra Bergra z Havlíčkova Bro-
du. Naprostým překvapením byla účast prozatím neznámých autorů 
Davida Baldy a Waltera Schorgeho, obou z Hradce Králové. Tím, 

že soutěž připouští přijetí filmů všech žánrů, nejen reportáží a doku-
mentů, bylo příjemné zařazení filmu animovaného. Byl to příspěvek 
s názvem Mr. Bombastic autorky Ladis Pachmuch z Meziboří. Film, 
natočený na písničku, byl ozvláštněn tím, že autorka velice funkčně 
využila rychlé a záměrně pomalé zvukové frekvence k odlišení jed-
notlivých sekvencí. 
V tradičním rozborovém semináři se mluvilo ke všem filmům, i ne-

přítomných autorů. S vědomím, že na filmech jiných autorů se učí 
všichni, i ti, kterých se rozbor netýká. Porota se vrátila k základnímu 
problému reportáží a dokumentů, totiž k tomu, že hlavním principem 
je to, že v autorském sdělení musí existovat odpověď na tři základní 
otázky: Kdy, kde a co? Divák musí dostat na tyto otázky odpověď. 
Jinými slovy, musí se dozvědět, kdy a kde se událost konala a co 
se v ní odehrávalo. Příznačné pro diskuzi bylo, že se hovořilo nejen 
k samotným filmům, ale i k širším otázkám amatérismu. Autoři se 
ukázali být aktivními i v pohovorech, kde se tradičně více uplatňují 
názory členů poroty.  
Konečné výsledky soutěže byly následující: Jako první se umístil 

Tomáš Jung ze Zbraslavic za snímky Let balonem, Nebojte se modelů 
a Kmotr. Poslední v Čechách. Druhou cenu získal Walter Schorge 
z Hradce Králové. Jeho film dostal název Někomu stačí mít dost jíd-
la. Třetí cena byla udělena Bohuslavu Kučerovi z Kutné Hory za re-
portáž Den otevřených dveří na letišti Čáslav. 
Dále byla ještě udělena tři čestná uznání, a to autorce Ladis Pa-

chmuch z Meziboří za snímek Mr. Bombastic a dále Bedřichu Lud-
víkovi z Prahy za film Můj táta je pilot. Třetím oceněným je David 
Balda z Hradce Králové, který obdržel čestné uznání za snímek His-
torie jednoho letadla.

Emil Pražan

Zbraslavický filmový festival vstoupil do druhé desítky

Soutěž Zručských novin
Otestuje své znalosti o městě, ve kterém žijete. 

V každém čísle naleznete zajímavé fotografie a zálud-

né otázky týkající se kultury, historie, společnosti a 

dalších sfér života ve Zruči a okolí. 

 Otázka pro tento měsíc:

Kde naleznete tyto dveře? 

Správnou odpověď na naši otázku zašlete nej-

později do 12. října 2015 e-mailem na adresu 

noviny@mesto-zruc.cz. 

Ze správných odpovědí vylosujeme tři výherce.  

Ceny věnuje město Zruč nad Sázavou.

Na fotce zleva: Gabriela Pustková, Jan Kopřiva a Lenka Říhová. (foto Josef Förster)
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Ve čtvrtek 3. září si obyvatelé středočeské Zruče nad Sázavou 
společně zacvičili při slavnostním otevření místního Oranžové-
ho hřiště. Nové hřiště s několika cvičebními prvky, přezdívané 
„Zručský workout“, bude sloužit jako venkovní posilovna a tě-
locvična především mládeži a dospělým sportovcům. Jeho vybu-
dování podpořila Nadace ČEZ částkou ve výši 400 tisíc korun.
Zručský workout se nachází v bezprostřední blízkosti místního 

sportovního areálu. Jeho otevření provázela shybovací soutěž diváků 
i exhibice instruktorů, kteří všem přítomným zároveň předvedli mož-
nosti využití instalovaných prvků. Mezi těmi ve zručské tělocvičně 
nechybí například ručkovadlo, žebřiny, bradla, hrazdy, šikmá lavice 
nebo závěsné kruhy. Celá plocha je potažena pryžovým základem pro 
větší bezpečnost sportovců.
Oranžové venkovní hřiště využijí zejména mladí sportovci a nácti-

letí ze Zruče i blízkého okolí. „Snažíme se vytvářet vhodné prosto-

ry pro sport a cvičení všech věkových skupin 
našeho obyvatelstva. Dětských hřišť máme ně-
kolik, minulý rok jsme otevřeli speciální hřiště 
pro seniory, nyní jsme rádi, že novou sportov-
ní plochou s mnoha cvičebními posilovacími 
prvky jsme mohli potěšit i naši mládež,“ uvedl 
starosta Zruče nad Sázavou Martin Hujer. Wor-
koutové hřiště se tak připojilo k místnímu spor-
tovnímu areálu, jenž se stal oblíbeným místem 
všech aktivních občanů města a okolí. V něm 
mohou Zručský workout navštěvovat vždy od 
9 do 20 hodin počínaje dubnem až do října.
Nadace ČEZ pomáhá městům a obcím po 

celé České republice budovat Oranžová hřiště 
již od svého založení v roce 2002. Za tuto dobu 
podpořila vznik téměř 330 dětských i sportov-

ních hracích ploch částkou přibližně 300 milionů korun. „Velmi rádi 
pomáháme městům a obcím po celé republice v budování hřišť a zá-
zemí pro aktivní trávení volného času všech občanů. Zruč nad Sáza-
vou se o ty své snaží starat ukázkově a myslí při tom na všechny věko-
vé skupiny, což dokazuje například velký úspěch venkovní posilovny 
pro seniory i dnešní slavnostní otevření workoutu,“ řekla Michaela 
Žemličková, ředitelka Nadace ČEZ.
Nadaci ČEZ založila energetická společnost ČEZ v roce 2002, aby 

zastřešila svou dárcovskou činnost. Nadace ČEZ podporuje několika 
grantovými programy sociální, kulturní a sportovní projekty a ak-
tivně spolupracuje s regiony. Výší rozdělených příspěvků se řadí ke 
špičce nadací v České republice.
Více informací na www.nadacecez.cz

tisková zpráva, foto Josef Tůma

Sportovní hala
Během prázdnin se provedly úpravy naší sportovní haly. Koberec na 

tribuně byl vyměněn za lino. Došlo k osazení nových dělicích stěn, 
které rozdělí hrací plochu na tři části. Dále byla vyspravena uvolněná 
dlažba před vstupem na tribunu. 

Prázdninové kontroly na jedničku 
Město o prázdninách prošlo čtyřmi kontrolami, které se týkaly 

dotačních peněz ve výši 31 mil. korun. Jednalo se o projekty: Re-
konstrukce základní umělecké školy, Kotelna – centrum sociálních 
služeb, Zručská hřiště ožívají a Vybavení sportovní haly. Nebyly zjiš-
těny žádné nedostatky.  

Technický most přes Sázavu
Vodohospodářská společnost Vrchlice Maleč a město Zruč n. S. 

nechalo přetřít technický most přes Sázavu pod zámkem. Zvolila se 
zelená barva, aby most splynul s okolím.

Autobusové zastávky v novém
Město objednalo nové označníky autobusových zastávek na všech-

ny naše zastávky. Do ulice T. Bati bude umístěna přehledná tabule 
s odjezdy. Nové označníky budou instalovány v říjnu.

Úpravy před lihovarem
V rámci projektu Zručský zámek ožívá – III. etapa se vjezd do Zruč-

ského dvora vrátil na původní výšku. Tedy i sousední prostor před 
lihovarem směrem k Tescu byl snížen. Budova bývalého lihovaru tak 
nebude zbytečně přihrnuta hlínou. Celá akce se dokončí v příštím 
roce po přeložce kabelu ČEZu, který vede v blízkosti vjezdu.

Opěrná zeď v Lomené ulici
V průběhu září budou zahájeny práce na výstavbě opěrné zdi v Lo-

mené ulici. Zeď bude zhotovena z gabionů. Práci provede firma Sil-
nice Čáslav za 300 tis. korun.

Oprava kapličky u benzínky
Firma Jan Jelínek provedla kompletní opravu kapličky u benzínky 

ve staré Zruči.

Martin Hujer

2. 8. 2015 … Před polednem byla jednotka vyslána k požáru kom-
bajnu Claas Lexion 460 u Slavošova. Při příjezdu již kombajn ho-
řel v plném rozsahu a hořelo také posekané pole na ploše asi 40 x 
80 metrů. Kombajn se nacházel přímo pod vedením velmi vysoké-
ho napětí, proto bylo nejprve zažádáno o jeho vypnutí a jednotka 
se společně s dobr. jednotkami ze Zr. a Zbr. soustředila na uhašení 
pole okolo. Po příjezdu technika rozvodných závodů a vypnutí 
vedení mohl být teprve uhašen samotný kombajn (foto na str. 7).

3. 8. 2015 … V ranních hodinách došlo na 65. km dálnice D1 ve 
směru na Prahu k nehodě minibusu Mercedes Sprinter, který sjel 
do příkopu vedle dálnice a převrátil se na bok. Ve vozidle cesto-
valo 16 osob, jedna středně těžce zraněná osoba zůstala ve vozidle 
zaklíněna. Tu bylo třeba ve spolupráci s jednotkou z Humpolce a 
záchrannou službou vyprostit a naložit do sanitky. Další dvě oso-
by se zranily lehce a po ošetření byly ponechány na místě. Jednot-
ky dále na vozidle provedly protipožární opatření a do příjezdu 
odtahové služby zajišťovaly místo nehody.

4. 8. 2015 … Z rozhledny Babka byl nahlášen požár lesa v Par-
didubu za novým hřbitovem. Po příjezdu na místo se již požár 
šířil z mladého do vzrostlého lesa. Na hašení byly nasazeny tři 
„C“ proudy a podařilo se zabránit většímu rozšíření požáru, čtvrtý 
proud byl vytvořen po dojetí dalších jednotek. Dále byla zřízena 
dálková doprava vody pomocí cisteren z hydrantové sítě, pozdě-
ji bylo vytvořeno čerpací stanoviště u požární nádrže na Dubině. 
Celková plocha požáru byla přibližně 80 x 50 metrů. Po likvidaci 
požáru zajišťovala po několik dní kontrolu místa městská poli-
cie a poslední ložiska se zde objevila ještě po šesti dnech. Kromě 
zručské profesionální jednotky na místě zasahovaly dobrovolné 
jednotky ze Zruče, Zbraslavic, Kácova a Čestína.

10. 8. 2015 … Při prolévání požářiště v Pardidubu KOPIS (Kraj-
ské operační a informační středisko) odvolalo jednotky HZS a 
SDH Zruč nad Sázavou k požáru lesa u Kounic. Po příjezdu na 
místo bylo průzkumem zjištěno, že se jedná o rozsáhlý požár mla-
dého lesa o rozloze přibližně 1 ha, který se rychle šířil. Byl vyhlá-
šen II. stupeň požárního poplachu a vyžádáno nasazení vrtulníku 
pro letecké hašení. Pro počáteční zásah se z CAS (cisternové auto-
mobilové stříkačky) JSDH Zbraslavice vytvořilo dopravní vedení 
a dva „C“ proudy po levé a pravé straně požáru, aby se zabránilo 
jeho šíření do vysokého lesa. Jednotkami SDH Zruč nad Sázavou 
a Čejtice bylo zřízeno čerpací stanoviště u požární nádrže v Čej-
ticích. Po příjezdu dalších jednotek byl počet proudů zvýšen na 
pět. Vrtulník po příletu zajišťoval hašení fronty požáru na hranici 
vysokého lesa, vodu nabíral v přehradní nádrži Švihov. Po lokali-
zaci požáru probíhalo až do setmění hašení ohnisek, v hasebních 
pracích se pokračovalo opět ráno. Dohled na místě zajišťovala dva 
dny jednotka SDH Vlastějovice. Kromě výše zmíněných jednotek 
na místě zasahovaly také jednotky SDH z Čechtic, Kácova, Per-
toltic a Volavé Lhoty.

nstržm. Petr Klatovský, HZS Zruč n. S.

HZS – stanice Zruč nad Sázavou

15. 8. 2015 ... V odpoledních hodinách byla hlídka MěP požádána 
místním občanem o likvidaci vosího hnízda na balkóně rodinného 
domku v ulici Okružní. Na místě byl ve večerních hodinách pro-
veden postřik přípravkem s insekticidy.

16. 8. 2015 ... V nočních hodinách byla hlídka MěP požádána ope-
račním PČR o výjezd do ulice Dvouletky, kde měl někdo volat 
o pomoc. Během kontroly uvedené lokality bylo zaregistrováno 
další volání o pomoc z ulice Revoluční. Hlídka MěP se nepro-
dleně dostavila na uvedené místo. Zde se nacházela dívka, která 
byla napadena neznámým mužem. Hlídkou MěP byla následně 
provedena kontrola místa a pátrání v přilehlém okolí. Případ je 
dále v šetření PČR.  

21. 8. 2015 … Krátce po půlnoci přijala hlídka MěP oznámení 
občanů o uhynulé srnce, která se nacházela u chodníku k zám-
ku v ulici Okružní. Byl kontaktován člen místního mysliveckého 
sdružení, který následně provedl likvidaci uhynulé zvěře.

25. 8. 2015 … Hlídku MěP kontaktovala v dopoledních hodinách 
občanka z obce Želivec, která žádala strážníka o likvidaci sršního 
hnízda na půdě svého domu. Po kontrole místa bylo hnízdo v od-
poledních hodinách ošetřeno postřikem s insekticidy.

30. 8. 2015 … V odpoledních hodinách přijala hlídka MěP ozná-
mení o hořících balíkách slámy na poli pod rozhlednou. Po příjez-
du hlídky MěP na místo již byl oheň lokalizován místní jednotkou 
HZS. Na místě došlo k zahoření dvou balíků slámy a přilehlého 
okolí.

5. 9. 2015 … V 12.05 hodin byla hlídka MěP kontaktována ope-
rační ZZS, která požádala strážníka o výjezd s defibrilačním pří-
strojem do ulice Dvouletky, kde došlo v prostorech tenisových 
dvorců k zástavě srdce u muže. Po příjezdu hlídky MěP na místo 
byla u pacienta prováděna masáž srdce za pomoci na místě pří-
tomné místní zdravotnice. Následně po použití defibrilátoru byla 
u pacienta srdeční činnost obnovena. Hlídka MěP na místě setr-
vala do příjezdu vozidla ZZS, kterým byl muž transportován do 
nemocničního zařízení.

Pavel Antoš, vedoucí strážník MěP Zruč nad Sázavou

Městská policie Zruč nad Sázavou

Novou venkovní posilovnu mají mladí sportovci ve Zruči n. S.

Aktuálně slovem a obrazem
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Podzimní slavnost 
S myšlenkou a záměrem oslavit podzimní období v celé jeho 

kráse, sdílet radost z tvoření, nechat se inspirovat a užít si vzá-
jemnou pospolitost připravujeme pro vás ve dnech 23.–25. říj-
na 2015 ve Spolkovém domě netradiční Podzimní slavnost. A co 
bude její náplní a obsahem? Ovoce – zelenina – květiny – dřevo 
– barvy – chutě – vůně – hudba – tanec – šaty – tvoření – krása.
Uskuteční se tři tvořivé kurzy – květinový, ovocný a zeleninový. 

Kurzy budou pod odborným vedením lektorek přes danou tematiku. 
Účastníci kurzu si osvojí tvoření s těmito přírodními dary a připraví 
pro vás výstavu. Výstava umocněná hudebním a tanečním progra-
mem vyvrcholí módní přehlídkou. Součástí projektu je ukázka vyře-
závání z melounů a dýní a ukázka líčení a česání modelek. 
Naši dávní předkové se uměli naplno ponořit jak do práce, tak i do 

zábav a oslav. Vnímali v průběhu celého roku přírodní rytmy a zá-
konitosti, věděli, že v přírodě a ve vesmíru se vše děje tak, aby byla 
zachována harmonie. Pozorovali a naslouchali. Věděli, že vše je se 
vším propojeno a jsme jeden celek. Četnými oslavami a slavnostmi 
v průběhu roku vyjadřovali svou vděčnost a poděkování za všechny 
dary, které jim život přináší.
A co my dnes – vnímáme dary přírody, které máme k dispozici, 

umíme je užívat, radovat se z nich a formou oslavy za ně poděkovat?
Přijměte srdečné pozvání a přijďte společně sdílet atmosféru Pod-

zimní slavnosti.
Podrobné informace o obsahu a průběhu akce jsou připraveny v le-

tácích, které budou začátkem měsíce října zveřejněny na webových 
stránkách města, v infomailu města a Spolkového domu, na vývěs-
ních plochách města a Spolkového domu. Zájemci o kurzy se mohou 
již nyní přihlašovat. Přihlášky na kurzy a informace: Marcela Černá, 
tel. 730 514 040, e-mail:  cerna@mesto-zruc.cz

Marcela Černá

Rada města na svém  
19. zasedání,  

dne 30.07.2015
schvaluje:
• ukončení nájemní smlouvy 

na část pozemku, p. č. 1849/5, 
v k. ú. Zruč nad Sázavou, ozna-
čenou jako díl „F“, s paní Zdeň-
kou Havlovou, ke dni 1. 7. 2015. 
RMě ukládá zveřejnit záměr 
města na pronájem části tohoto 
pozemku.  
• uzavření smlouvy o zajištění 

uměleckého vystoupení se Zdeň-
kem Vrbou, umělecká agentura, 
Okružní 812, 273 43 Buštěhrad, 
na XV. historických slavnostech 
dne 1. 8. 2015.  
• uzavření smlouvy o dílo na 

zpracování projektové dokumen-
tace na akci „Zruč nad Sázavou 
– Na kole do práce Zručskou cy-
klostezkou, 2. etapa“ s Ing. Mi-
roslavem Ondrákem, Bahno 8, 
284 01 Kutná Hora.
• uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti a právu provést stavbu 
č. IE-12-6001332/VB/4 „Zruč 
nad Sázavou, ulice Vlašimská, 
Říční, kabelové vedení 1 kv a 
demontáž stávajícího vedení nn 
– aktualizace“.
• zveřejnit záměr města na pro-

nájem pozemků v k. ú. Horní Pa-
seka, parcela p. č. 1698 a 1699/4, 
v k. ú. Rejčkov, č. p. 583/1 a 
583/2.  
• uzavření smlouvy o dílo na 

zajištění programu na XV. his-
torických slavnostech, které se 
budou konat 1. 8. 2015, se skupi-
nou historického šermu a dobové 
hudby Páni z Kolína, Míru 636, 
280 02 Kolín II a pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy. 
• uzavření dodatku s firmou 

Linhart sport s. r.o., Lhotecká 
820, 250 01 Brandýs nad Labem 
na akci „Zručský workout“. 

• žádost SDH 
Želivec o za-
půjčení devíti 
pivních setů a 
bezplatné vy-
lepení plakátů 
na hasičskou 
soutěž, která 
bude probíhat 
dne 12. 9. 2015 
v Želivci. 
• na základě 

zveře jněného 
v ý b ě r o v é h o 
řízení na akci 
„Objekt občan-
ské vybavenosti 
č. p. 585, Zruč 
nad Sázavou za-
teplení zdravot-
ního střediska“ 
jako nejvýhod-
nější pro město 
nabídku firmy 
MOZIS s. r.o., 
Slezská 856/74, 
130 00 Praha 3 
– Vinohrady, na 
druhém místě 
nabídku firmy 
ATOS, spol. 
s r. o. Ledeč nad 
Sázavou, Huso-
vo náměstí 139, 
584 01 Ledeč 
nad Sázavou, 
na třetím místě 
nabídku firmy 
UNIKOM, a. s., 
Hrnčířská 193, 
284 45 Kutná 
Hora – Karlov.  
• na zákla-

dě doporučení 
hodnotící ko-

mise vyloučení uchazeče, firmy 
Jaroslav Červeňák, J. V. Sládka 
1726, 258 01 Vlašim, ze zve-
řejněného výběrového řízení na 
akci „Objekt občanské vybave-
nosti č. p. 585, Zruč nad Sázavou 
zateplení zdravotního střediska“.
ukládá:
• předložit do jednání zastupi-

telstva poskytnutí dotace z roz-
počtu města panu Janu Krunto-
rádovi, Přímá 804, 285 22 Zruč 
nad Sázavou, na skateboardové 
závody, které se budou konat dne 
12. 9. 2015.
• předložit do jednání zastu-

pitelstva přijetí dotací z fondů 
Středočeského kraje: Středočes-
ký humanitní fond – Pečovatel-
ská služba dodávka – ve výši 
475 000 Kč; Středočeský fond 
cestovního ruchu – Nábytek do 
infocentra – ve výši 97 170 Kč; 
Středočeský fond rozvoje obcí a 
měst – Veřejné osvětlení – etapa 
2015 – ve výši 500 000 Kč.
• zveřejnit záměr města na pro-

dej části pozemku, p. č. 1664, 
v k. ú. Zruč nad Sázavou a před-
ložit do jednání ZMě. 

Rada města  
na svém 20. zasedání, 

dne 31.08.2015
schvaluje:
• přijetí dotace o finanční pod-

poru z Operačního programu 
Vzdělávání pro konkurence-
schopnost, prioritní osa 1 – Po-
čáteční vzdělávání, oblast pod-
pory 1.1 Zvyšování kvality ve 
vzdělávání, výzva č. 56, pro pro-
jekt „Otevřený svět“ zaměřený 
na zavedení Čtenářských dílen 
do vzdělávacího oboru Český 
jazyk a literatura a podporu krát-
kodobého jazykově-vzdělávací-
ho pobytu žáků v zahraničí ve 
výši 723 988 Kč.  
• podání žádosti I. Základní 

školy Zruč nad Sázavou o fi-
nanční podporu z Operačního 
programu Vzdělávání pro kon-
kurenceschopnost, prioritní osa 
1 – Počáteční vzdělávání, ob-
last podpory 1.1 – Zvyšování 
kvality ve vzdělávání, výzva 
č. 57, pro projekt „Tvořivost a 
blended learning“ zaměřený na 
rozvoj technických dovedností 
žáků II. stupně základní školy 
a rozvoj individuálních ústních 
komunikačních dovedností žáků 
v anglickém jazyce formou blen-
ded learningu. 
• zrušení konzultační školské 

rady v Základní umělecké škole 
ve Zruči nad Sázavou. 
• objednávku geodetických 

prací na akci „Zámek Zruč nad 
Sázavou“, geodetické zaměření 
obou vináren, od firmy Zeměmě-
řická kancelář, Ing. Pavel Láz-
nička, Thákurova 676/3, 108 00 
Praha 10. 
• objednávku na autobusové 

označníky od firmy JIVA Jirák, 
K Jahodárně 170, 252 42 Vestec. 
• objednat opravu schodů u lé-

kárny v nové Zruči od firmy 
Zručská stavební s. r. o., Na 
Úvoze 1053, 285 22 Zruč nad 
Sázavou.   
• objednat divadelní prakti-

káble od firmy CZ PODIUM Ra-
kovník, Fojtíkova 2400, 269 01 
Rakovník. 
• nabídku na prezentaci města 

v ručně malovaných mapách re-
gionu od firmy Malované Mapy, 
s. r. o., Sokolská 416, Zlín, a 
ukládá předložit do úpravy roz-
počtu města. 
• na základě doporučení byto-

vé komise přidělit volný byt ve 

Zručském dvoře, č. p. 154, paní 
Zdeně Hüttlové.   
• v souladu s usnesením 

č. 206/2016 a uzavřenou nájem-
ní smlouvou zápočet prací pro-
vedených nájemcem Radkem 
Vaňkátem na pronajatých objek-
tech ve Zručském dvoře včetně 
nájemcem odpracovaných hodin 
(dle jeho žádosti a doložených 
dokladů). 
• na základě doporučení bytové 

komise přidělit volný byt v domě 
s pečovatelskou službou, ulice 
Ke Stadionu 1035, manželům 
Chvojkovým. 
• objednat autorský dozor na 

akci „Objekt občanské vyba-
venosti č. p. 585, Zruč nad Sá-
zavou“ od firmy Projekt Světlá, 
v. o. s., Havířská 616, 582 91 
Světlá nad Sázavou.  
• objednat technický dozor na 

akci „Objekt občanské vybave-
nosti č. p. 585, Zruč nad Sáza-
vou“ od firmy Jan Jelínek, K Ba-
žantnici 1002, 285 22 Zruč nad 
Sázavou.
• standardy kvality sociálně-

-právní ochrany při poskytování 
sociálně-právní ochrany. 
• uzavření dodatku č. 3 k po-

jistné smlouvě č. 7720482069, 
ze dne 18. 5. 2010, s pojistitelem 
Kooperativa pojišťovna, a. s., 
Vienna Insurance Group, se síd-
lem Praha 8, 186 00.
• objednat regulační odchyt 

holubů ve městě od pana Mgr. 
Miloše Krejsy, Nekoř 74, 561 63 
Nekoř. 
• uzavření dodatku na akci 

„Kulturní dům na Dubině“ s pa-
nem Janem Jelínkem, K Bažant-
nici 1002, 285 22 Zruč nad Sá-
zavou.
• uzavření smlouvy o zeměděl-

ském pachtu 1/2015 s pachtý-
řem, společností FADOM s. r. o., 
se sídlem v Dolním Městě č. p. 
288, 582 33 Dolní Město.
• schvaluje rekonstrukci roz-

vaděče, položení kabelu mezi 
ulicemi Nádražní a Přímou a vý-
měnu stožárů na náměstí MUDr. 
Svobody a ukládá předložit do 
úpravy rozpočtu.
neschvaluje:
• žádost o zřízení cesty na po-

zemku, p. č. 1390/55, v k. ú. Ne-
směřice.
prohlašuje:
• že do budoucna předpokládá 

zachování komunikace, která 
z části zasahuje část pozemku, 
p. č. 481/1, v k. ú. Želivec.
ukládá:
• zveřejnit záměr města na pro-

dej částí pozemků, p. č. 2650/12, 
p. č. 1228/1, p. č. 1764/1, vše 
v k. ú. Zruč nad Sázavou, a ná-
sledně předložit do jednání ZMě.  
• zveřejnit záměr města na vy-

psání výběrového řízení na akci 
„Veřejné osvětlení – etapa 2015“ 
a poptat následující firmy: BJP 
Company s. r.o., Petr Jirsa. 285 
47 Křesetice 132; Jiří Havránek, 
Náměstí Jana Žižky z Trocnova 
70/7, 286 01 Čáslav; AVE Kolín 
s. r.o., Třídvorská 1501, 280 02 
Kolín V; Bronislav Ložek, Huso-
va 397, 281 04 Plaňany; ELZED 
s. r. o., Jaroslav Slaba, Vražská 
1540/26 a, 153 00 Praha 5 – Ra-
dotín. RMě jmenuje hodnotící 
komisi v tomto složení: členové 
Mgr. Martin Hujer, Ing. Ludmi-
la Plášilová, Bc. Kristýna Jir-
kovská, náhradníci JUDr. Alena 
Hajská,  Ing. Milan Růžička, 
Ludmila Vlková.
• předložit do jednání ZMě při-

jetí dotace od Ministerstva práce 
a sociálních věcí na výkon soci-
ální práce.   
• předložit do jednání ZMě 

vyhlášení programů pro posky-
tování dotací z rozpočtu města, 
jednací řád hodnotící komise.
• předložit do ZMě návrh 

5. úpravy rozpočtu města pro 
rok 2015.
• předložit do jednání zastupi-

telstva návrh na obecně závaz-
nou vyhlášku (OZV) č. 1/2015, 
kterou by se zrušila OZV o zá-
vazném postupu pro přidělování 
bytů v majetku města do nájmu.
• předložit do jednání ZMě 

budoucí smlouvu o realizaci 
přeložky distribučního zařízení 
určeného k dodávce elektrické 
energie s ČEZ Distribuce, a. s., 
Teplická 874/8, 405 02 Děčín.
• předložit do jednání ZMě ná-

vrh smlouvy o koupi nemovité 
věci, pozemku, p. č. 1113/2, dle 
KN, v k. ú. Zruč nad Sázavou, 
od Věry Vlasákové, Říční 122, 
Zruč nad Sázavou a MUDr. Ire-
ny Neffové, Dejvická 209/3, 160 
00 Dejvice.
• předložit do jednání ZMě ná-

vrh na uzavření smlouvy o zří-
zení věcného břemene – služeb-
nosti a uzavření kupní smlouvy 
se společností ČEZ Distribuce, 
a. s., Teplická 874/8, 405 02 Dě-
čín.
neukládá:
• zveřejnit záměr města na pro-

dej pozemku, p. č. 732/4, p. č. 
2156/1 a p. č. 2156/2, v k. ú. 
Zruč nad Sázavou. 
• jednat o směně pozemků, p. č. 

2626/25 a 2626/26 za pozemky 
v lokalitě Nad Ovčínem. 
bere na vědomí:
• objednávku ohnivé show od 

firmy Firelovers s. r. o., která 
proběhla v sobotu 29. 8. 2015 
v rámci akce Hradozámecká noc. 
• rezignaci šéfredaktora Zruč-

ských novin pana Martina Be-
neše a členky redakční rady paní 
Jiřiny Janatové.
nesouhlasí:
• s umístěním reklamního pou-

tače firmy Barvy laky Vaňkát na 
nový plot dětského hřiště naproti 
obchodu TESCO.   
souhlasí:
• s umístěním oboustranného 

banneru plnícího funkcí vývěs-
ního štítu lékárny Primavera, 
BERTRAM s. r. o., na zábradlí 
u lékárny v nové Zruči.   

Rada města  
na svém 21. zasedání, 

dne 07.09.2015
schvaluje:
• objednat u firmy ROLL 

– AUDIO Praha, Dvouletky 
15/2627, 100 00 Praha 10, do-
plnění kamerového systému ve 
sportovní hale. 
• schvaluje upravený ceník 

vstupného a zvýhodněné balíčky 
na nové expozice a zámek.  
ukládá:
• předložit do jednání zastupi-

telstva návrh na zřízení spořicího 
účtu.
• předložit do jednání ZMě 

protokoly o výsledcích veřej-
nosprávních kontrol na akce: 
„Kotelna – centrum sociálních 
služeb“, Vybavení sportovní 
haly“, „Zručská hřiště ožívají“, 
„Rekonstrukce základní umělec-
ké školy“.  

 
SPOZ Městského úřadu Zruč nad Sázavou a  

 Život 90 Zruč nad Sázavou 
 
      pořádají 
 

  

 
 
 Dne 10.10.2015 

 OD 13:00 hodin 

 HOTEL BAŤOV 

 ve Zruči nad Sázavou, nám. Míru 594. 

 
   
 Kulturní program 

  Hudba zajištěna                      
  Občerstvení zajištěno 
 

 
 

 
    

  S r d e č n ě   z v o u   p o ř a d a t e l é 
 
     Svoz zajištěn: 
     Zruč n. S. – U Smrku  12:20 hodin 
     Nesměřice   12:25 hodin 
     Želivec    12:35 hodin 
     Dubina    12:40 hodin 
     Zruč n. S. lékárna  12:45 hodin 
     Zruč n. S. náměstí  12:45 hodin 

Město Zruč nad Sázavou 

hledá 

nového šéfredaktora Zručských novin. 

Zájemci se mohou hlásit 

do pátku 30. 10. v kanceláři starosty. 

Více informací naleznete 

na webových stránkách města 

nebo v kanceláři starosty.
Ludmila Vlková
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SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

Blahopřání

Blahopřejeme našim spo-

luobčanům, kteří v měsíci 

září oslavili narozeniny, 

jmenovitě pak těmto:

Miloslavu Vaněčkovi, 

Marii Geringové, Květo-

slavě Pavlišové, Dagmaře 

Prokešové, Bohumilu Za-

jíčkovi, Marii Málkové, 

Jiřímu Klatovskému, Ja-

roslavě Ernegrové, Marii 

Koudelové, Marii Keltne-

rové, Anežce Klatovské, 

Václavu Šlechtickému.

Výše jmenovaným i všem 

ostatním oslavencům pře-

jeme hodně zdraví, štěstí 

a pohody do dalších let.

Sbor pro občanské záležitosti

Poděkování

Děkuji Městskému úřadu 

a Sboru pro občanské zále-

žitosti za přání k mým na-

rozeninám. Jelínková Marie

Zručská vrátka. Děkuji 

touto cestou za krásné pro-

žití odpoledne i večera při 

poslechu programu, orga-

nizovaného p. Vladimírem 

Vyšohlídem. Škoda jen 

malé účasti občanů našeho 

města. Věra Bínová

Chtěla bych poděkovat 

své bývalé vedoucí mzdové 

účetní p. Marii Blažkové 

bývalého n. p. Sázavan za 

organizaci setkání býva-

lých mzdových účetních. 

Ve mzdové účtárně jsem 

pracovala pod jejím vede-

ním 6,5 let, do nástupu do 

předčasného PID do čer-

vence 1993. Vedoucí byla 

důsledná a laskavá a přes-

tože jsem již 23 let v PID, 

nikdy na ní nezapomenu. 

Nejen jako na vedoucí, kte-

rá mě mnoho naučila, ale i 

jako na „ženu“.  Paní Blaž-

ková, moc Vám děkuji co 

jste jako vedoucí mzdové 

účtárny pro nás účetní udě-

lala a za organizaci setkání. 

S úctou a pokorou Jana Ku-

čabová-Stiborová

Děkuji Městskému úřadu 

a Sboru pro občanské zá-

ležitosti za blahopřání. Jiří 

Roub.

Město Zruč nad Sázavou prodává  
stavební parcely v lokalitě Nad Ovčínem

Město Zruč nad Sázavou nabízí k prodeji stavební zasíťované parcely v lokalitě Nad Ovčínem o výměře 
1 035 m2 – 1 600 m2 za cenu 600 Kč/m2. Jedná se o okrajovou část města, klidné prostředí s vybudovanou 
přístupovou komunikací a veřejným osvětlením. K prodeji zbývá ještě osm parcel. Zájemci o stavební 
parcely naleznou na webových stránkách města více informací k parcelám, žádost o odkoupení pozemku 
a plánek s vyznačenými volnými parcelami. 
Kontaktní osoba: Petr Malý, telefon 327 531 235, www.mesto-zruc.cz

Ludmila Vlková, kancelář starosty

od 19. 10. – AKADEMIE TŘETÍHO VĚKU –  
    JAN HUS A JEHO DOBA

Cyklus 4 seminářů. Pořádá Město Zruč nad Sázavou – OKŠS – 
Spolkový dům ve spolupráci se vzdělávacím institutem Středo-
českého kraje a ARC – Vysoká škola politických a společenských 
věd Kutná Hora, Spolkový dům, II. patro, zasedací místnost. 
Cena 250 Kč. Přihlášky: Eva Strnadová, tel. 605 408 887 nebo 
na e-mailu strnadova@visk.cz.

4. 10. – VERNISÁŽ VÝSTAVY: 
            DALŠÍCH PADESÁT A JEDNA OD STÍNU

Radek Vaněček, od 15:00 hod., zámecká galerie.

4. 10. – 23. 11. – VÝSTAVA: 
            DALŠÍCH PADESÁT A JEDNA OD STÍNU

Radek Vaněček, zámecká galerie. Výstava bude přístupná dle 
otevírací doby infocentra, plné vstupné 30 Kč, snížené vstupné 
20 Kč.

6. 10. – PŘEDNÁŠKA:  
            NÁRODNÍ PARKY SEVEROZÁPADU USA

Městská knihovna a OKŠS ve Zruči nad Sázavou pořádají před-
nášku s promítáním: Mirek Krupka – Národní parky severozápa-
du USA aneb Území geotermálních divů v úterý 6. října 2015 od 
18 hodin v zasedací místnosti Spolkového domu. Vstupné 20 Kč.

07.  10. – DIVADLO HARMONIKA: 
            POHÁDKA O KOUZELNÉM HRNCI

Pořádá RC Setkání, od 15:30 hod., Spolkový dům, vstup volný.

od 10. 10. – TANEČNÍ KURZY PRO DOSPĚLÉ
Cena 2 950 Kč/pár, 10 večerů, přihlášky na tel. 603 559 476 
nebo na www.tanecniberanek.cz, od 19:30 do 21:30 hod., sál DS 
Centrin s.r.o.

13. 10. – CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠKA
Mgr. Jitka Černá bude vyprávět o dovolené na Rhodosu, pořádá 
Život 90, začátek přednášky v 17:00 hod., Spolkový dům, zase-
dací místnost, vstup zdarma.

13. – 17. 10. – PODZIMNÍ BAZÁREK
RC Setkání, součástí bazárku bude sbírka kojeneckého oblečení 
pro novorozenecké oddělení nemocnice Havlíčkův Brod. Více 
informací na tel. 720 294 821.

14. 10. – KINO
Výběr ze tří filmů: 1. Květ pouště, 2. Na divoké vlně, 3. Stále 
spolu. Filmová kavárna od 17:30 do 18:30 hod. Kino od 18:30 
hod. Hlasovat můžete u p. Černé – tel. 730 514 040, elektronic-
ky cerna@mesto-zruc.cz nebo písemně v městské knihovně do 
16. září 2015.

21. 10. – KONCERT VĚRY ŠPINAROVÉ
Město Zruč nad Sázavou – OKŠS pořádá zájezd na koncert Věry 
Špinarové s kapelou Adama Pavlíka, od 19:00 hod., Městské 
Tylovo divadlo Kutná Hora. Více informací na tel.: 327 531 329.

23. – 25. 10. – PODZIMNÍ SLAVNOST
Pořádá město Zruč nad Sázavou – OKŠS – Spolkový dům, tvoři-
vé kurzy, hudební a taneční vystoupení ZUŠ Zruč nad Sázavou.

24. 10. – AMATÉRSKÝ BADMINTONOVÝ TURNAJ
Čtyřhry, prezentace 8 – 8:20, začátek 8:30 hodin. Přihlášky: Ra-
dek Sochůrek, 602 227 602, mail: r.sochurek@seznam.cz nebo 
Josef Černý, 608 384 350, cerny.boty@gmail.com.

31. 10. – DUŠIČKY V ZAHRÁDCE U LEDČE N. S.
Obyvatele Zruče nad Sázavou a okolí a hlavně ty, kteří se ve 
farnosti Zahrádky u Ledče nad Sázavou narodili, srdečně zve 
SPOLEK PŘÁTELÉ ZAHRÁDKY na dušičkové setkání, které 
bude 31. října 2015 ve 14:00–16:00 hodin, v Zahrádce na náměstí 
u kostela sv. Víta. Jaroslava Hamajdová, Zruč nad Sázavou

ZÁMEK ZRUČ NAD SÁZAVOU
Pro návštěvníky bude zámek přístupný každý den od 10:00 do 
17:00 hod. (polední pauza v zámecké pokladně: 11:30–12:30).

NAUČNÁ STEZKA ZÁMECKÝM PARKEM
Srdečně Vás zveme na procházku zámeckým parkem s délkou 
2 km. Procházka začíná, ale také končí u kostela. Na stezce se 
nacházejí informační tabule, dobové snímky, ale také popisky 
vzácných stromů – pro více informací můžete využít chytrý 
telefon s aplikací na čtení QR kódů. Vše je doplněno herními 
prvky pro děti. Přijďte se projít a pobavit na naši stezku krásným 
zámeckým parkem. Park otevřen po celý rok. Vstup zdarma!

ROZHLEDNA BABKA
Rozhledna se nachází v lokalitě „Mezi cestami“, směrem na 
vesnici Jiřice a stojí ve výšce 451 m n. m. Vyhlídková plošina se 
tyčí 24 m nad okolní terén. Po zdolání 130 roštových schodů se 
vám naskytne pohled na celé město i jeho okolí. Zdarma je věž 
přístupná každý den.

ZRUČSKÝ KALENDÁŘ

kuchyňské linky na míru |  
spotřebiče | 3D návrhy
skříně na míru | 
stoly a židle | sedací soupravy |  
postele a matrace |  
podlahy | interiérové dveře

Po - Pá 9:00 - 17:00 hod., So 9:00 - 11:00 hod. 
Jungmannovo náměstí 440, Kutná Hora
327 515 774, 606 949 626, www.kuchynepohoda.cz 

vysoká kvalita
příznivé ceny
česká výroba s tradicí

KH_137x100.indd   1 26. 3. 2015   9:22:48

šk PLUS, spol.s r.o.,  náměstí Malostranské 36, Zruč n. S.
Půjčovna nářadí – párty stanu – stavební rozpočty 

PŮJČOVNA NÁŘADÍ
Stavební stroje, ruční nářadí HILTI
Vibrační pěchy a desky
Provozovna: náměstí Malostranské 36, 285 22 Zruč nad Sázavou
Tel: 602 222 122   |   www: skplus.cz   |   e-mail: skplus@skplus.cz

Most přes Pardidubský potok (foto Martin Hujer)
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 ■ Koupím JAWA ČZ: mo-
ped, skútr, motocykl, vozík 
PAV s doklady i bez. Možno 
i díly a vraky. Děkuji. Telefon: 
777 589 258.

 ■ Pronajmu ihned suchý 
sklad 65 m2, ve Zruči nad Sáz. 
v centru nám. MUDr. J. Svo-
body. Samostatný přístup, 
rampa, nevytápěný, bez WC. 
Cena 50 Kč za 1 m2 měsíčně. 
Tel. 732 698 280 nebo 608 064 
788.

 ■ Pronajmu byt 2+1 s bal-
konem ve Zruči nad Sázavou. 
Tel. 732 971 426.

 ■ Účetnictví pro firmy, SVJ, 
OSVČ, organizace, daňová 
evidence. Daně právnické, fy-
zické a majetkové. Breny s.r.o., 
17. listopadu 182, Kutná Hora 
778 036 901, www.breny.cz.

 ■ Restaurace Na Pohoří. 
Rozvoz obědů v pracovní 
dny ve Zruči nad Sázavou a 
okolí. Nabízíme ze třech dru-
hů jídel s polévkou. Kontakt 
Restaurace Na Pohoří, tel. 
603 206 588, 733 178 441, e-mail:  
milanbalcar2@seznam.cz.

 ■ Hledáme pletařky pro 
ruční pletení (svetry, šály, če-
pice). Pletení v termínu. Tel. 
720 165 854.

 ■ Prodám zařízený rekon-
struovaný byt 3+1 v OV, sad 
Míru, 5. patro, výhled do 
sadu, kuchyň s oknem. Tel. 
728 716 019.

 ■ Nabízím ihned  k pro-
nájmu hezký byt 1+1 s bal-
kónem v 7. patře v Poštov-
ní ulici č. 640. Nájemné 
včetně poplatků 4.000 Kč. Vo-
lejte 725 714 020.

 ■ Prodám byt 3+1 se zahrád-
kou v cihlovém zatepleném 
domě, OV, ul. Dvouletky, Zruč 
nad Sázavou. Informace na tel. 
606 080 168.

 ■ Dlouhodobě pronajmu čás-
tečně zařízený byt 2+kk ve 
Zruči n/S. Cena včetně služeb 
7000,-Kč. Bližší info na t. č. 
730 571 072 nebo 730 571 073.

Ceník řádkové inzerce:

Cena řádkového inzerátu 
ve Zručských novinách… 
50 Kč, tučně + 25 Kč (za kaž-
dých započatých 250 znaků).

Příjem řádkové inzerce:

Mgr. Martina Fialová, MěÚ 
odbor kultury, školství a spor-
tu, tel. 327 531 194 nebo v in-
focentru. Úhrada řádkové in-
zerce je možná pouze hotově 
v infocentru nebo v pokladně 
MěÚ.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Dny otevřených dveří ve vzorovém domě,  
každý poslední pátek v měsíci od 10 hod. do 18 hod., 

sobota po telefonické domluvě.

Restaurace Na Pohoří nabízí
Rozvoz obědů v pracovní dny od pondělí do pátku 

ve Zruči nad Sázavou a okolí.
Nabízíme ze třech druhů jídel… (polévka + hlavní jídlo)

Cena 65,-

KONTAKT:

Restaurace Na Pohoří

Tel.: 603 206 588

E-mail: milanbalcar2@seznam.cz

PŘIJMEME ZAMĚSTNANCE  
AUTOMOBILOVÝ PRŮMYSL

Na pracovní pozici:
OPERÁTOR(KA) VÝROBY

Lokalita: Benešov

Nabízíme:
• 12000–15000 Kč/měsíc hrubého
• možnost firemního stravování
• bonus za docházku
• doprava na trase Zruč nad Sázavou – Divišov – Bene-

šov zdarma

Požadujeme:
• ZŠ nebo SOU vzdělání (vhodné pro absolventy)
• Manuální zručnost (práce s drobnými součástkami)
• Dobrý zdravotní stav a zrak 
• Ochotu pracovat ve 3směnném provozu

Nástup možný ihned
Kontakt:

Etimos Human s.r.o.
Alexandra Karkošová

Tel.: 608 284 515
E-mail: karkosova@etimoshuman.cz

PRODEJ – kosmetický salón 
Zruč nad Sázavou!!!

Přenechám zavedený, prosperující kosmetický salón (rv 2008) 
s klientelou ve Zruči nad Sázavou náměstí MUDr. J. Svobody. 
Podmínkou je šikovnost a zápal pro práci. Zájemce s kvalifikací 
kosmetika, pedikúra, nehtová modeláž, prodlužování řas + pře-
dání know–how nebo bez kvalifikace, pomoc při rekvalifikacích, 
doškolení. Důvod prodeje – dlouhodobý pobyt v zahraničí. 
Cena k jednání je stanovena s odhadovanou roční návratností 

investice.
Tel. 777 867 606

Do Útvaru kontroly kvality vody přijmeme pracovníka na pozici technik laboratoře. 

Náplň práce – mikrobiologické, biologické a základní chemické analýzy vod, včetně 

vzorkování v terénu, v podmínkách akreditované laboratoře. 

Místo výkonu práce – Oddělení laboratorní kontroly Želivka, Hulice 106, 257 63 Trhový 

Štěpánov 

Požadavky na uchazeče: 

 Vysokoškolské, případně střední odborné vzdělání v oboru mikrobiologie, biologie,

případně chemie,  zdravotnictví - zdravotní laborant

 řidičské oprávnění sk. B

 komunikační a organizační schopnosti

 uživatelská znalost PC

 ochota učit se novým věcem

 praxe v laboratoři a znalost Labsystému výhodou

Nabízíme: 

 předpokládaný nástup od 1.1.2016

 možnost dalšího vzdělávání a profesního růstu

 zázemí silné nadnárodní a prosperující společnosti

Případní zájemci zasílejte životopis na e-mail: miloslav.dryml@pvk.cz 

Koupím:
• stará křesla z 30 let
• starý zelený ševcovský 

regál na kopyta

Pavel Anděl 
1. máje 15, Zruč n. S. 
Tel. 608 950 903

Navštivte webové stránky města

www.mesto-zruc.cz
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V neděli 30. srpna 2015 od 13 h. se uskutečnila ve sportovním areálu za zá-
kladní školou akce Sportovní den s Jiskrou. Tato akce byla zaměřená na pre-
zentaci sportovních oddílů TJ Jiskra Zruč n. S. a jejich zástupců z řad trenérů 
i hráčů. 
Celkem se více než 130 aktivním účastníkům z řad dětí i dospělých představi-

lo 9 sportovních oddílů se svými disciplínami. Patřila mezi ně atletika – běh na 
100 m, skok daleký, volejbal si připravil odbití na koš, házenkáři vybudovali 
parádní opičí dráhu v písku, na hokejbalovém hřišti měli florbalisté střelbu na 
bránu, tenisté představili svůj trenažér na odbití míčku a dráhu na slalom, na 
fotbalovém hřišti se měřila rychlost střely na bránu. Stolní tenis byl k vidění 
na seniorském hřišti, kde se vyzkoušela úderová vytrvalost odbití míčku. Ta-
neční sestava pod vedením Jany Losinecké se nacvičovala na umělém trávníku 
včetně chůze na dětských chůdách a mezi novými sporty se objevil karambol, 
kde Jan Foltýn představil nově instalovaný billiardový stůl na základní škole 
a práci s tágem. 
Všichni účastníci získali tričko a po absolvování všech disciplín i další za-

jímavé ceny. Pro ty nejúspěšnější v každé věkové kategorii byly připraveny 
pěkné dárky. Kromě sportovního vyžití byl připraven i společenský večer s 
diskotékou a opékáním špekáčků, na závěr zahrála kapela Agresivní vlaštovky.
Velké poděkování patří především všem, kteří se podíleli na bezchybné pří-

pravě disciplín, trenérům, hráčům i dalším pomocníkům na všech stanovištích, 
a také všem, které neodradilo teplé počasí a přišli se seznámit se sportovními 
oddíly zručské TJ Jiskra a třeba si našli cestu k některé sportovní disciplíně, 
která se jim v našem městě nabízí. Rádi vás v našich sportovních oddílech 
uvidíme!
Tato akce byla podpořena v rámci programu Sportuj s námi České unie sportu.

Petra Menšíková, tajemnice TJ Jiskra Zruč n. S., foto Josef Tůma

První zářijový víkend vyvrcholila sezo-
na Minivolejbalu v barvách, kdy se do 
Liberce sjela družstva z celého Česka na 
republikové finále. Postup na toto finále 
si v oblastním kole v Českých Budějovi-
cích vybojovaly i malé volejbalistky z TJ 
Jiskra Zruč nad Sázavou. 
Postoupit do celostátního finále neby-

lo vůbec snadné. V jihočeské metropoli 
hrálo celkem 273 týmů. Zručské mini-
volejbalistky bojovaly o postup v kate-
gorii červeného minivolejbalu, do níž se 
zaregistrovalo 56 týmů ze sedmi krajů 
Česka. Zbývajících sedm krajů usilovalo 
o postup v oblastním kole v Hradci Krá-
lové. Nejlepší týmy z celé ČR tak dostaly 
možnost změřit si své síly na celostátním 
finále konaném 5. a 6. září v Liberci. Na 
stadion pod Ještědem se sjelo více než 

800 volejbalových nadějí, které bojovaly 
ve 270 týmech, a to i za účasti sportov-
ních škol se zaměřením na volejbal. O 
to cennější jsou výsledky zručských vo-
lejbalistek. Družstvo „A“, které hrálo ve 
složení Hana Melcrová, Petra Buchtová a 
Anna Flekalová, se umístilo na výborném 
18. místě. Tým „B“, za který hrála Vero-
nika Filipová, Barbora Novotná a Linda 
Filipová, obsadil krásné 35. místo ze 49 
družstev v této věkové kategorii. Děvčata 
trénují pod vedením trenérek Ivy Potůč-
kové ml. a Ivy Potůčkové st.
V Českých Budějovicích a v Liberci se 

nebojovalo pouze o vítězství a umístění v 
republikovém finále Minivolejbalu v bar-
vách, ale oba herní víkendy byly pro děti 
připraveny jako velký volejbalový svátek. 
Nezapomenutelným zážitkem pro ně byla 

návštěva reprezentantů a reprezentantek 
ČR přímo ve sportovním areálu. Večer 
malé volejbalové naděje podpořily mo-
hutným fanděním české národní repre-
zentační týmy při hře na mezinárodních 
turnajích. V Liberci hrály ženy s Polskem 
a muži se Slovenskem. Největším zá-
žitkem bylo sledovat reprezentační tým 
mužů v oblastním kole minivolejbalu v 
Českých Budějovicích. Po oba dva večery 
zde mohli malí volejbaloví příznivci sle-
dovat zápasy světové ligy volejbalu české 
reprezentace mužů proti Francii.
Víkend prožitý v Liberci je nyní pro 

děvčata již jen nádhernou vzpomínkou. 
Přáním malých hráček ale je trénovat tak, 
aby si příští rok opět vybojovaly postup 
na celostátní finále.

Iva Potůčková, foto Josef Tůma

Sportovní den s Jiskrou

Zručské volejbalistky se probojovaly  
na republikové finále Minivolejbalu v barvách

Žáci 1. tříd s třídními učitelkami Mgr. Zdenou Dvořákovou a Mgr. Ivou Královou. (foto Štěpánka Richterová)
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Na palubovce Sezimova Ústí si vybojovali muži 
postup do druhého kola

Házená – Zručský házenkářský celek se v prvním kole Českého poháru utkal na hostující palubovce se 
Sezimovým Ústím, dřívějším soupeřem v druholigových bojích. I když Jiskra odjížděla k utkání v ne-
kompletní sestavě, ale s novou brankářskou dvojicí, podařilo se jí náročné utkání zvládnout a po vítězství 
27:22 postoupit do II. kola. 
Začátek utkání vyšel hostům skvěle. Ve 20. minutě svítilo na ukazateli skóre 13:4 z pohledu Jiskry. 

Domácí se však nevzdali a zkusili osobní obranu na Martina Kovaříka. Tento tah se ukázal být více než 
prozíravý a „Sezimáku“ se podařilo stáhnout hrozivé manko na přijatelných šest branek – 9:15. 
Ve druhém poloča-

se začala obrana Jis-
kry postrádat důraz 
a agresivitu, která ji 
zdobila na začátku 
utkání. Ani v útoku 
se Zručským nevedlo 
lépe. Zbrklost a ne-
důrazné zakončení – 
to byly hlavní znaky 
útočné fáze Jiskry. Jis-
kře naštěstí pomohlo 
vyloučení domácího 
hráče a díky využité 
přesilové hře se Jiskra 
opět vrátila do utká-
ní. Domácí nicméně 
vycítili šanci na ob-
rat, deset minut před 
koncem vedli hosté 
již pouhých 21:19. Po 
dalším vyloučení do-
mácího hráče vybojo-
vala Jiskra sedmimet-
rový hod. „Sedmičku“ hosté proměnili a zvládnutou přesilovkou si vybudovali vedení 25:20. Poté si již 
Zruč nad Sázavou pohlídala koncovku a podařilo se jí dovést utkání do vítězného konce. Z horké (a to 
doslova) půdy v Sezimově Ústí se jí podařilo odvést vítězství 27:22 a postup do II. kola ČP.  
Petr Felis, asistent trenéra: „K utkání jsme odjížděli v hodně oslabené sestavě a věděli jsme, že nás 

na jihu Čech nečeká nic jednoduchého. Začátek utkání nám vyšel skvěle, dařilo se nám jak v útoku, tak 
v obraně, což byl klíč k získání náskoku. Pak Sezimák vytáhl „osobku“ a naši hru to dost nabouralo. Ve 
druhém poločase jsme navíc byli hodně zbrklí a nedůslední jak v obraně, tak v útoku. Domácí nám nedali 
ani metr palubovky zadarmo a bojovali až do konce. Nám se naštěstí podařilo využít přesilovku a závěr 
utkání zvládnout, ale výkon ve druhém poločase nemůžeme hodnotit kladně. Každopádně jsme rádi, že se 
nám podařilo zvítězit, protože Sezimovo Ústí je, zvláště v domácím prostředí, velice nepříjemný soupeř. 
Pro hráče byl zápas náročný i vzhledem ke klimatickým podmínkám v hale, kde panovalo obrovské vedro 
a dusno. Proto musíme hráče pochválit za bojovnost a nasazení, díky kterým se nám podařilo zvládnout 
dramatickou koncovku.“
MAS Sezimovo Ústí – Jiskra Zruč nad Sázavou 22:27 (9:15)

Úvodní zápas v I. B třídě nevyšel,  
za Jiskru dvakrát skóroval Jouza

Fotbal – Áčko Jiskry odehrálo 
v domácím prostředí 1. kolo sou-
těže I. B třídy, přivítalo mužstvo 
Jawy Divišov. Michal Váňa, 
trenér Jiskry, po dvou vstřele-
ných brankách radostně proho-
dil: „Vstup do zápasu v podání 
domácího týmu byl neuvěřitel-
ný, zejména potom pro obránce 
Jouzu, který se dvakrát vydal 
k šestnáctce soupeře a po dvou 
standardních situacích poslal 
domácí během pouhých sedmi 
minut do dvoubrankového vede-
ní – 2:0.“ Divišov se z hořkých 
pilulek rychle vzpamatoval a po 
brance Marka Hanuše se vrátil zpět do zápasu. Do přestávky bylo vyrovnáno, hlavička Campodonica ještě 
gólem neskončila, následná dorážka Pekárka už si ale cestu do branky domácích našla – 2:2.
Jiskra nastoupila do druhého poločasu se stejnou taktikou jako v úvodu zápasu, obrana Divišova ale 

tentokrát byla na tlak domácího týmu připravena. Hosté deset minut pečlivě bránili, poté rozjeli ofenzivní 
smršť. Janovský trefil břevno, po hodině hry vybojoval Pekárek pokutový kop, který proměnil Vávra – 
2:3. Za dalších deset minut se z volného přímého kopu prosadil fantastickou střelou Babický – 2:4. Hosté 
byli na koni a v 82. minutě potvrdili Janovským své vítězství pátým gólem. 

Fotbalisté Jiskry superpohár  
v domácím prostředí nezískali 

Fotbal – Na fotbalovém stadiónu ve Zruči nad Sázavou se uskutečnil třetí ročník finále Okresnifotbal.cz 
Superpoháru. Domácí tým Jiskry, mistr okresního přeboru 2015, vyzval FK Uhlířské Janovice B – vítěze 
poháru OFS 2015. Áčko Jiskry Zruč nad Sázavou (postoupilo do I. B třídy) nakonec prohrálo jednobran-
kovým rozdílem, když hrálo šedesát minut bez vyloučeného Koudely. Pohár si tak odvezli fotbalisté Uh-
lířských Janovic. Historie vítězů Okresnifotbal.cz Superpoháru: 2013 – TJ Viktoria Sedlec, 2014 – AFK 
Kácov, 2015 – FK Uhlířské Janovice B.
Michal Váňa, trenér áčka: 

„Nejsem spokojený, celkově 
se mi to moc nelíbilo. Během 
čtvrthodinky jsme ze tří tutovek 
proměnili pouze jednu. Potom 
jsme odpadli, od 15. minuty se 
na to z naší strany nedalo kou-
kat, jako kdybychom se viděli 
poprvé. Navíc se nechal ve 30. 
minutě vyloučit Koudela za řeči. 
Ve druhém poločase jsme změnili 
taktiku, dostali hosty pod tlak a 
připravili si další šance. Mohli 
jsme zápas dotáhnout k neroz-
hodnému výsledku, ale podařilo 
se nám jen snížit skóre na celkových 2:3.“
Jiskra Zruč nad Sázavou A – FK Uhlířské Janovice B    2:3 (1:3)

Druhý domácí zápas fotbalisté zvládli,  
skórovali Viktora a Brahimi

Fotbal – Fotbalisté Jiskry Zruč nad Sázavou hostili na svém fotbalovém pažitu ve 2. kole I. B třídy Tý-
nec nad Sázavou a v posázavském souboji slavili vítězství, které jim třináct minut před koncem vystřelil 
Azem Brahimi. Nováček soutěže byl po většinu zápasu lepším týmem a před vlastními fanoušky zaslou-
ženě slavil premiérové vítězství v nové soutěži.
Domácí vstoupili do zápasu v dobré pohodě a nutili soupeře k faulům, ze kterých pramenily standardní 

situace. Skóre se poprvé měnilo ve 24. minutě, kdy po centru Havla skóroval hlavou Viktora – 1:0. Další 
své šance ale neproměnili a v závěru poločasu mohl přijít trest, když si hostující Stejskal pěkně obhodil 
protihráče, ale jeho následná střela zamířila mimo branku Cudlína.
Hrající trenér hostů Skála sáhl 

ve druhé části hry k několika 
změnám, které přinesly krátce po 
přestávce ovoce. Horký předložil 
míč nabíhajícímu Stejskalovi, 
jenž míč uklidil do sítě za záda 
bezmocného brankáře Cudlína 
– 1:1. Domácí se mohli rychle 
vrátit zpět do vedení, samostatné 
úniky Brahimiho a Zemana zne-
škodnil hostující gólman Vašák. 
Ani hosté nebyli bez šancí, ale na 
brankáře Cudlína nenašli recept. 
Třináct minut před koncem vy-
bojovali hosté rohový kop, jen-
že místo zakončení přišel rychlý 
protiútok Zruče nad Sázavou, 
který zakončil přesnou přízemní 
střelou k levé tyči Azem Brahi-
mi – 2:1.
Jiskra Zruč nad Sázavou A – TJ Jawa Divišov   2:5  (2:2)
Jiskra Zruč nad Sázavou A – FK Týnec nad Sázavou   2:1  (1:0)

Redakční rada si vyhrazuje právo nevyžádané příspěvky neotisknout, redakčně zkrátit či upravit. Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
Příjem materiálů do novin: e-mailová adresa: noviny@mesto-zruc.cz, řádková inzerce: Mgr. Martina Fialová (tel. 327 531 194), plošná inzerce: Martin Beneš (tel. 777 088 878).

Redakce: Městský úřad Zruč nad Sázavou, Zámek 1 – telefon 327 531 579. 
Řídí redakční rada: Mgr. Ivana Stará, Mgr. Martina Fialová, PhDr. Josef Förster, Ph.D., Mgr. Lenka Křížová, Bc. Andrea Pacalova, DiS., Josef Tůma, Ludmila Vlková

Registrační číslo MK ČR E 10481. Periodický tisk územního samosprávného celku.
Sazba: Martin Beneš. Tisk: Tiskárna Pragma Press, s. r. o., Kutná Hora.

Webové stránky: http://www.mesto-zruc.cz.

V rekordních teplotách obsadili  
házenkáři Jiskry třetí místo

Házená – V srpnu se uskutečnil v Třešti již 46. ročník tradičního házenkářského turnaje, který byl vě-
nován památce dlouholetého moderátora sportovní akce – Vlastimila Smejkala. Hrací doba byla 2x 15 
minut, hrál každý s každým, mezi zápasy byla pětiminutová přestávka. Zúčastněná družstva: Jiskra Zruč 
nad Sázavou, Třešť, Dolní Cerekev, Velké Meziříčí, Soběslav. V rekordních teplotách obsadili házenkáři 
třetí místo, zručský Martin Kovařík vyhrál soutěž střelců s pětadvaceti brankami. Turnaje se zúčastnili: 
Vodrážka, T. Korel, Lefner, Roub, Červinka, Koubský, Vávra, Felis, M. Vrzáček, Kovařík, Havlíček, 
trenér Pavel Vrzáček, asistent trenéra Petr Felis a vedoucí mužstva Josef Vrzáček.  
Petr Felis, asistent trenéra: „Jiskra tentokrát obsadila 3. místo se ziskem čtyř bodů, za dvě výhry a 

dvě porážky. Výsledek však nebyl až tak podstatný, hlavní bylo vidět hráče v herním zatížení a odhalit 
nedostatky v herním projevu. Zároveň bylo pro hráče důležité sejít se po dlouhé době a společně upevnit 
kolektiv. Proto tento turnaj přesně splnil účel, který jsme předpokládali.“
Jiskra Zruč nad Sázavou – Soběslav 12:13
Jiskra Zruč nad Sázavou – Velké Meziříčí 16:11
Jiskra Zruč nad Sázavou – Třešť 15:16
Jiskra Zruč nad Sázavou – Dolní Cerekev 21:16
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Florbal – Florbalisté Jiskry i v letošním roce nasáli atmosféru bojů 
na Czech Open, odehráli čtyři utkání, navíc byli v hledišti přímými 
svědky bojů o třetí místo a finále. 
Na turnaji remizovali ve skupině 27 s CRPA CavallinoRampante a 

prohráli s finským M*****Boys a FBŠ Kerio Plzeň. Jiskra Zruč nad 
Sázavou skončila ve skupině 27 čtvrtá, o postup do 1/64 prohrála s 
estonským týmem Marurahulikult. Nastoupili ve složení: Josef Edr, 
Jan Mikeš, Jan Tůma, Luboš Vodrážka, Petr Tvrdík, David Korel, 
Petr Kratochvíl, Zdeněk Lopour, Martin Kovařík, Jakub Sedláček, 
David Žamboch, Luboš Drbal, Vladimír Červinka a Tomáš Černo-
hlávek. 

Petr Kratochvíl, vedoucí výpravy, byl s účastí na Czech Open spo-
kojen: „Na turnaji jsme odehráli slušné zápasy, poměřili jsme síly i 
se zahraničními celky. Největší zážitky máme z nedělních závěrečných 
bojů o třetí místo a z finále.“  
TJ Jiskra Zruč n. S. – M***** Boys (Finsko) 2:5 (2:3)
TJ Jiskra Zruč n. S. – FBŠ KerioPlzeň 0:2 (0:2)
TJ Jiskra Zruč n. S. – CRPA Cavallino Rampante Praha 2:2 (1:1)
TJ Jiskra Zruč n. S. – Marurahulikult (Estonsko) 0:4 (0:1)

Sítem vyřazovacích bojů se  
nejlépe vypořádal tým Legend

Nohejbal – Ve sportovním areálu Na Pohoří ve Zruči nad Sázavou se 
uskutečnil amatérský nohejbalový turnaj dvou povrchů SASH 2015. 
Účastnila se družstva: Finlandia A, Finlandia B, Legendy, Ledeč nad 
Sázavou, Tak určitě, Čerti, Maličkej, Dva a pes. Vítězství v nohejba-
lovém turnaji dvou povrchů získaly Legendy ve složení Milan Malec, 
Luděk Kvapil a Karel Probošt před Ledčí nad Sázavou a zručským 
družstvem Čertů s hráči Jindřichem Málkem, Jaroslavem Arnoldem a 
Jaroslavem Arnoldem ml. Zručáci Josef Förster, Petr Dudek a Radek 
Kořínek z týmu Tak určitě vybojovali „bramborovku“.

Petr Škramovský, jeden z pořadatelů: „Turnaj se odehrál na dvou 
hřištích s umělým povrchem, hrálo se ve dvou čtyřčlenných skupinách 
systémem každý s každým, poté vyřazovacím pavoukem. Ceny do tur-
naje věnovalo město Zruč nad Sázavou.“  
Čerti – Ledeč nad Sázavou 0:2
Legendy – Tak určitě 2:0
Tak určitě – Čerti 0:2
Legendy – Draci Ledeč nad Sázavou 2:1

Maratón – Druhý zručský štafetový mara-
tón by Suunto se uskutečnil opět na teniso-
vých dvorcích TJ Jiskra. Vzhledem k opravě 
můstku přes potok u garáží se změnila trasa 
závodu – běželo se z tenisu, ulicí Dvouletky, 
za zahrádkami, pod tenisem a přes smyčku 
na dětském hřišti zpět do prostoru startu a 
cíle. Hlavní závod sedmičlenných smíše-
ných družstev odstartoval za účasti sedmi 
kompletních družstev přesně v patnáct ho-
din. První „sprinterský“ kilometr sice vyhráli 
stolní tenisté SKC, ale od druhého kilometru 
již závodu zcela jasně vládly Vlašimské ga-
zely. I pořadí na dalších místech se brzy ustá-

lilo, 2. místo patřilo většinu závodu Addition 
týmu Pavla Antoše, ve kterém se představila 
i bývalá mistryně světa v běhu na 800 m a 
mnohonásobná reprezentantka, sympatická 
Ludmila Formanová. Na třetím místě strávili 
závod loňští vítězové SDH Zruč na Sázavou, 
čtvrtí byli opět Veselejší Martina Kadlece, 
páté místo získali při své premiéře stolní te-
nisté SKC vedení Františkem Heroutem, 6. 
místo obsadil Bílý tým Miloše Otavy a Keňa-
ni Lukáše Gabka sice hlídali jenom sedmou 
pozici, ale svůj loňský čas zlepšili o téměř 
devět minut. V doprovodných bězích se 
představilo celkem 19 dětí.

Leoš Fiala, pořadatel a moderátor závodu: 
„Pro příští III. ročník plánujeme drobné změ-
ny – přemístit trať maratónu do zámeckého 
parku, zatraktivnit doprovodný program, 
podstatně zlepšit ozvučení a zavést elektro-
nickou časomíru – plánovaný termín – sobo-
ta 27. srpna 2016, start opět v 15 hodin.“  
1. Vlašimské gazely – 2:22,10 hod.
2. Addition team – 2:32,05 hod. (proti 

2014 zlepšení o 12:43)
3. SDH Zruč nad Sázavou – 2:35,22 hod. 

(proti 2014 zhoršení o 3:49)
4. Veselejší – 2:42,48 hod. (proti 2014 zlep-

šení o 15:52)

Putovní pohár získal po deseti 
letech opět domácí tým Jiskry

Házená – Oddíl házené TJ Jiskra Zruč nad Sázavou uspořádal na 
házenkářském hřišti za Spolkovým domem ve Zruči nad Sázavou 
61. ročník turnaje mužů O putovní pohár firmy Wikov Sázavan s. r. o. 
Za slunečného srpnového počasí se odehrálo ve dvou skupinách de-
vět utkání, poté se hrálo o umístění. Hrací doba byla v jedné skupině 
1x 25 minut, ve druhé 1x 20 minut, každý s každým – poté se hrálo 
o umístění. V nabité konkurenci se neztratili házenkáři domácí Jiskry 
Zruč nad Sázavou, kteří prošli celý turnaj bez zaváhání a po deseti le-
tech mohli znovu zvednout nad hlavu pohár pro vítěze celého turnaje 
po finálovém boji s Havlíčkovým Brodem. Bronzový stupínek obsa-
dil celek Brno-Bohunice, čtvrté skončilo družstvo Tišnova. Účastní-
ci turnaje: TJ Jiskra Zruč nad Sázavou, Tatran Bohunice, TJ Jiskra 
Havlíčkův Brod, Lokomotiva České Budějovice, Chemička Ústí nad 
Labem, Sokol Kobylisy, SK HC Tišnov. Martin Kovařík z domácího 
oddílu se stal nejlepším střelcem turnaje s 22 brankami a zopakoval 
tak loňské prvenství.

Petr Felis, asistent trenéra: „Turnaj se hodnotí pochopitelně velice 
pozitivně. Hráčům musíme poděkovat za nasazení a bojovnost, což 
byl jeden ze základních předpokladů úspěchu. Velice dobře zachytali 
všichni tři brankáři a výrazně tak pomohli celé obraně. Právě obran-
ná činnost nebyla ze začátku dobrá, ale postupem času se zlepšovala. 
Nicméně právě v této činnosti ještě zaostáváme, proto se jí budeme 
před startem sezóny hodně věnovat. Doufáme, že hráče vítězství na 
turnaji neuspokojí a dále budou pokračovat v tvrdé práci. Jedině ta 
nám může přinést úspěch v nadcházející sezóně.“  
Zruč nad Sázavou – České Budějovice 21:14
Zruč nad Sázavou – Tišnov 18:14
Zruč nad Sázavou – Havlíčkův Brod 16:10

V týmu druhého v pořadí běžela mistryně světa Ludmila Formanová

Florbalisté si zahráli se soupeřem z Finska a Estonska

Sportovní rubriku na str. 11–12 připravil Josef Tůma


